
Rada Miasta Racibórz

Protokół Nr XXXV/21
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 29 września 2021 r. 

Obrady rozpoczęto 29 września 2021 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 22:04 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 23 radych. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

Numery podjętych uchwał:

1. Uchwała Nr XXXV/501/2021 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok.
2. Uchwała Nr XXXV/502/2021 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok.
3. Uchwała Nr XXXV/503/2021 w zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
4. Uchwała Nr XXXV/504/2021 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Raciborskiemu.
5. Uchwała Nr XXXV/505/2021 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego  dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych 
Miedonia oraz Ocice w Raciborzu.

6. Uchwała Nr XXXV/506/2021 w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Racibórz na 
członków Raciborskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego.

7. Uchwała Nr XXXV/507/2021 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki 
gruntu położonej w Raciborzu w rejonie ulicy Dębicznej (nr działki 352/197).

8. Uchwała Nr XXXV/508/2021 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki 
gruntu położonej w Raciborzu w rejonie ulicy Dębicznej (nr działki 353/197). 

9. Uchwała Nr XXXV/509/2021 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki 
gruntu położonej w Raciborzu przy ulicy Ocickiej.

10. Uchwała Nr XXXV/510/2021 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki 
gruntu położonej w Raciborzu w rejonie ulicy Bojanowskiej.

11. Uchwała Nr XXXV/511/2021 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek 
położonych w Raciborzu przy ul. Mariańskiej.

12. Uchwała Nr XXXV/512/2021 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
gruntowych położonych w Raciborzu w obrębie Miedonia.

13. Uchwała Nr XXXV/513/2021 w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności oraz zwolnienia w części z opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami 
mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w 
kompostowniku przydomowym. 

14. Uchwała Nr XXXV/514/2021 w sprawie podjęcia pilnych działań zmierzających do ratowania 
Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego nr 3 w Rybniku.

15. Uchwała Nr XXXV/515/2021 w sprawie petycji. 
16. Uchwała Nr XXXV/516/2021 w sprawie petycji.
17. Uchwała Nr XXXV/517/2021 w sprawie petycji.
18. Uchwała Nr XXXV/518/2021 w sprawie petycji.
19. Uchwała Nr XXXV/519/2021 w sprawie wniosku. 

Uczestnicy sesji z ramienia urzędu miasta i jednostek organizacyjnych miasta:

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska - Gralak
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 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Zbigniew Chmielarz
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Radca Prawny Marek Harz

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.

 Otwarcia XXXV sesji dokonał Wiceprzewodniczący Rady Miasta Racibórz Michał Szukalski 
informując, że sesja jest nagrywana i transmitowana. Następnie powitał zebranych radnych, 
prezydenta miasta i jego zastępcę oraz pracowników urzędu i media. Następnie stwierdził, że 
aktualnie na sesji jest obecnych 19 radnych, Rada jest więc władna do podejmowania uchwał. 
Dalej przekazał, że do zawiadomienia o zwołaniu sesji został dołączony porządek obrad, 
następnie przekazał, że wnosi o dokonanie następujących zmian w porządku obrad, 
polegających na dodaniu:
1) Uchwały w zmiany wieloletniej prognozy finansowej – po pkt. 7. 
2) Uchwały w sprawie petycji (Fundacja Nowe Spektrum) – po pkt. 23. 
3) Uchwały w sprawie petycji (3 dodatkowe punkty) – po pkt. 23. 
4) Uchwały w sprawie wniosku – po pkt. 23. 
5) Zmiany Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2021 r. - po pkt. 23. 
6) Autopoprawki do projektu Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 r. - do pkt 7.
Następnie z uwagi na brak innych zgłoszeń zarządził głosowanie przedstawionego wniosku. 
Głosowano wniosek w sprawie:
uzupełnienia porządku obrad o następujące punkty i uchwały: 1) Uchwała w zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej. 2) Uchwała w sprawie petycji (Fundacja Nowe Spektrum). 3)
Uchwała w sprawie petycji (3 dodatkowe punkty). 4) Uchwała w sprawie wniosku. 5) Zmiana 
Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2021 r. 6) autopoprawka do pkt 7. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska,
Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Piotr Klima, Michał Kuliga

Rada przyjmując wniosek ustaliła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.
2. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Raport zaawansowania prac projektowych dla Wschodniej Obwodnicy Raciborza.
4. Realizacja inwestycji miejskich i remontów w 2021 r.
5. Wykonanie budżetu miasta za I półrocze 2021 r.
6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok.
7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok.
8. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
9. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
10. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Miedonia oraz 
Ocice w Raciborzu.

11. Uchwała w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Racibórz na członków Raciborskiej 
Rady Działalności Pożytku Publicznego.

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w 
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Raciborzu w rejonie ulicy Dębicznej (nr działki 352/197).
13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w 

Raciborzu w rejonie ulicy Dębicznej (nr działki 353/197). 
14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w 

Raciborzu przy ulicy Ocickiej.
15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w 

Raciborzu w rejonie ulicy Bojanowskiej.
16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych w Raciborzu 

przy ul. Mariańskiej.
17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Opawskiej 72, 72a i 72b. 
18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Opawskiej 70-70a.
19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych położonych w 

Raciborzu w obrębie Miedonia.
20. Uchwała w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki opłaty za 
pojemnik o określonej pojemności oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 
jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku 
przydomowym. 

21. Uchwała w sprawie ustanowienia Medalu Honorowego Miasta Raciborza oraz zasad jego 
nadawania.

22. Uchwała w sprawie podjęcia pilnych działań zmierzających do ratowania Wojewódzkiego 
Szpitala Specjalistycznego nr 3 w Rybniku.

23. Uchwała w sprawie petycji (sprawy miasta 10 punktów).
24. Uchwała w sprawie petycji (referendum).
25. Uchwała w sprawie petycji (Fundacja Nowe Spektrum).
26. Uchwała w sprawie petycji (3 dodatkowe punkty).
27. Uchwała w sprawie wniosku. 
28. Zmiana Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2021 r.  
29. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
30. Wolne wnioski i informacje.
31. Zakończenie sesji.

2. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady Miasta Racibórz.

 Radny Leon Fiołka przekazał, że od jakiegoś czasu wstrzymuje się w głosowaniu protokołów z 
poprzednich sesji i poprosił, aby przed wysyłaniem protokołów radnym przewodniczący zawsze
go przeczytał, bo zdarzają się tam drobne błędy literowe i interpunkcyjne. 

 Radna Anna Szukalska uznała, że każdy radny, który zauważy błędy może je zgłosić do biura 
rady. Wskazała, że to nie protokół przewodniczącego, ale rady miasta.

 Radny Leon Fiołka uznał, że może nie wszyscy czytają całość, bo czyta się tylko te podstawowe
elementy albo swoje wypowiedzi. Dodał, że to tylko prośba do przewodniczącego, aby on 
przeczytał całość i te wszelkie błędy poprawiał.  

 Wiceprzewodniczący RM Michał Szukalski z uwagi na brak dalszych zgłoszeń zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z XXXIV sesji Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (18)
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Stanisław Borowik, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt 
Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz,
Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, 
Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Leon Fiołka, Anna Ronin
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Piotr Klima, Michał Kuliga

3. Raport zaawansowania prac projektowych dla Wschodniej Obwodnicy Raciborza.

 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Zbigniew Chmielarz w formie prezentacji przedstawił 
przebieg obwodnicy w rekomendowanym wariancie 2b, po przeprowadzonych konsultacjach.  

 Radny Paweł Rycka przekazał, że z propozycji radnych wynikała potrzeba odsunięcia drogi jak 
najbardziej od szkoły na Płoni. Zapytał więc czy zostało to uwzględnione w tym 
rekomendowanym wariancie, bo na tej prezentacji tego nie widać.   

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że jest etap tworzenia programu 
funkcjonalno-użytkowego wraz z decyzją środowiskową. Szczegółowe rozwiązania będą 
zawarte na dalszym etapie prac. Teraz jest prezentowane studium korytarzowe przygotowane i 
przekazane do dalszych uzgodnień. Dodał, że te słuszne postulaty dotyczące przebiegu drogi 
zostały uwzględnione tak aby przebieg drogi został wyprowadzony poza obszar zabudowany.    

 Radny Paweł Rycka uznał, że te wcześniejsze uwagi były właśnie po to, aby zostały one 
uwzględnione w tych prezentowanych dokumentach. Zapytał więc jak daleko droga ta zostanie 
jeszcze odsunięta od szkoły na Płoni.   

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że ta droga na pewno będzie 
uwzględniała wszystkie słuszne złożone uwagi i na pewno będzie to optymalny przebieg w 
stosunku do projektowanej drogi. Dodał, że przy tym będzie trzeba uwzględnić jeszcze szereg 
innych aspektów i wymogów. Dodatkowo wskazał, że po lewej stronie należy uwzględnić także
przebieg RDRP. Wskazał, że takie szczegóły, o których mówi radny Paweł Rycka nie są istotne 
na tym etapie. 

 Radny Paweł Rycka zapytał na jakim etapie będzie należało zgłaszać te uwagi. Zapytał też czy 
ten wskazywany już postulat jest słuszny w uznaniu zastępcy prezydenta.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że według niego jest słuszny, nie 
mniej uwagi można zgłaszać na każdym etapie, a obecnie nie są to jeszcze prace projektowe. 
Obecne prace dotyczą przede wszystkim pozyskania decyzji środowiskowej. Z punktu widzenia
tej decyzji nie ma znaczenie czy ta droga będzie przebiegać w tym miejscu czy 10 albo 20 
metrów dalej, bo warunki środowiskowe na tym terenie są takie same.  Techniczne zaś 
rozwiązania będą rozstrzygane na etapie projektu budowlanego. Uwagi te będzie więc można 
jeszcze złożyć.   

 Radny Paweł Rycka wskazał, że te uwagi zostały już złożone, dlatego też nie widzi 
przeciwwskazań, aby te uwagi uwzględnić już teraz, aby już teraz pokazać ten wariant 
optymalny uspokajający mieszkańców i radnych. Chodziło wówczas o to rondo i odsunięcie w 
miarę możliwości tej drogi jak najbliżej wału na Płoni, rozmawiano też o dojazdach do pól oraz 
o najlepszym rozwiązaniu dla Sudoła. Był więc przekonany, że zostanie to wzięte pod uwagę 
już na tym etapie i zostanie to naniesione na mapy. Dodał, że życzy też prezydentowi, aby w 
czasie tej kadencji doprowadzić do finału przynajmniej ten projekt drogowy, tak aby następcy 
pozostało już tylko ogłoszenie przetargu na realizację tej inwestycji.   

 Radny Marcin Fica przekazał, że też uczestniczył w tym spotkaniu i na następnym miało być 
pokazane czy można przesunąć to rondo. Teraz mówi się, że wariant został przekazany do 
GDDKiA i to chyba niewłaściwe będzie za chwilę przekazać im przesunięcie ronda. Dodał, że 
miało to zostać przesunięte jak najbliżej zjazdu w RDRP, a na pokazanych dzisiaj mapach to się
nie zmieniło. Rozmawiano też o możliwości zjazdu przy Rafako i połączeniu z ul. Łąkową, co 
też nie uwzględniono na tych dzisiejszych mapach.      
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 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że rozwiązania związane z węzłem 
Rafako nie będą tutaj uwzględnione, ponieważ zakres ten nie jest objęty tym opracowaniem. 
Dodał, że nie ma co liczyć, że GDDKiA w ramach tego zadania wykona jeszcze łącznice 
dojazdowe. Wskazał, że tendencją GDDKiA jest ponoszenie minimalnych, niezbędnych 
nakładów. Pierwotnie nawet powstanie ronda za Rafako było wątpliwe. Odnosząc się do 
włączenia drogi w ul. Piaskową wskazał, że projektant musiał uwzględnić uwarunkowania dla 
danych rodzajów dróg, w tym odległości między skrzyżowaniami. Dodał, że projektant był 
zaproszony na dzisiaj, ale inne zajęcia służbowe nie pozwoliły mu w sesji uczestniczyć.  

 Radny Marcin Fica zapytał czy po moście za Rafako będzie poprowadzona ścieżka rowerowa.
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że było to tak planowane.
 Radny Mirosław Lenk przekazał, że powodem powstania Subregionu Zachodniego była właśnie

RDRP i szkoda, że są takie przeszkody i problemy z tym włączeniem. Ważne jest więc teraz to 
jak zaprojektowana zostanie wschodnia obwodnica i połączenie z RDRP. Dodał, że inwestycje 
celu publicznego nie znają przeszkód w postaci własności gruntów. Wskazał, że Zastępca 
Prezydenta Miasta Dominik Konieczny ma rację, bo jest to studium korytarzowe i decyzja 
środowiskowa jest opracowywana na teren a nie na rysunek drogi. Nie należy się więc 
niepokoić, niemniej radni mając przed oczami drogę blisko szkoły reagują lękiem. Projektant 
nie chcąc drugi raz rysować skorzystał z wcześniejszej wersji, niemniej, gdyby to uczynił to 
byłby to lepiej odebrane.        

 Radny Paweł Rycka uznał, że wychodzi na to, że ten czas spędzony na spotkaniu nie był do 
końca potrzebny. Oczekiwał, że dzisiaj dowie się czy to rondo może być przesunięte czy nie, co
więcej na papier to nie zostało przelane.   

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że wszystkie uwagi wówczas 
zgłoszone zostały zapisane i przekazane projektantowi i do GDDKiA. Dodał, że jest 
przekonany, że zostanie tutaj przyjęte optymalne rozwiązanie. Na teraz głównym celem jest 
uzyskanie decyzji środowiskowej.    

 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Zbigniew Chmielarz przedstawił dalszy przebieg tego 
wariantu obwodnicy do ul. Sudeckiej.  

 Radny Paweł Rycka przekazał, że na spotkaniu zgłaszano, aby w okolicach dzielnicy Płonia 
obwodnica przeszła jak najbliżej wału, odsuwając ją tym samym jak najdalej od zabudowań.    

 Radna Magdalena Kusy wskazała, że prezydent miasta niebawem rozpoczyna spotkania z 
mieszkańcami wszystkich dzielnic. Można więc ten temat przygotować szczegółowo na 
spotkania w tych dzielnicach, przez które obwodnica będzie przebiegać.  

 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Zbigniew Chmielarz przedstawił dalszy przebieg tego 
wariantu obwodnicy, aż do jej zakończenia w dzielnicy Sudół. Dodał, że długość wariantu 2b to
ok. 6,285 km, w tym 3 skrzyżowania i 6 obiektów, 1 most oraz sieć dróg serwisowych. 

 Radny Eugeniusz Wyglenda zapytał jak daleko obwodnica będzie odsunięta od zabudowy w 
dzielnicy Sudół.    

 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Zbigniew Chmielarz przekazał, że jest to najdalej 
odsunięte jak można to było uczynić w granicach miasta. Na zakończenie przedstawił krótki 
filmik obrazujący przejazd tym wariantem obwodnicy. 

 Radny Eugeniusz Wyglenda odniósł się do pisma mieszkańców i braku odpowiedzi urzędu.  
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Zbigniew Chmielarz przekazał, że wszystkie uwagi 

otrzymane w tych pismach zostały przyjęte i potraktowano je jako element konsultacji. Dodał, 
że ten wariant czerwony, budzący najwięcej kontrowersji został odrzucony z dalszego 
procedowania, a z uwagi na ograniczenia covidowe, spotkań nie można było organizować. 
Uznał, że do ogólnej opinii dotarła wiadomość jaki wariant jest preferowany.

 Radny Eugeniusz Wyglenda uznał, że wynik tych konsultacji nie został nikomu przekazany. 
Mieszkańcy oczekiwali odpowiedzi na swoje pismo. 

 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Zbigniew Chmielarz przekazał, że przeszkodą była też 
formalna kwestia braku wskazania adresu do korespondencji. Uznano więc, że były to uwagi 
mieszkańców, które zostały przyjęte.         

 Radny Eugeniusz Wyglenda wskazał, że minęło pół roku i w tym czasie można było to 

5



przedstawić mieszkańcom, tym bardziej, że prezydent ma co miesięczne wystąpienia posesyjne.
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Zbigniew Chmielarz przekazał, że w konsultacjach oprócz

pism odbyły się liczne rozmowy telefoniczne z mieszkańcami, wiele osób przychodziło też 
indywidualnie do wydziału.   

 Radny Paweł Rycka wskazał, że po raz kolejny zabrakło tego dialogu ze strony prezydenta 
miasta. Prezydent miasta lubuje się w konferencjach prasowych, a tej tak istotnej sprawy 
zabrakło. Dodał, że brakło też szacunku dla tych ludzi, bo nie był to jeden podpis i ci 
mieszkańcy prosili o to spotkanie, a radny Eugeniusz Wyglenda o tym przypominał.   

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że jest zdumiony głosami radnych 
Pawła Rycki i Eugeniusza Wyglendy. Dodał, że kto chciał się dowiedzieć to się dowiedział, a 
jeżeli radny Eugeniusz Wyglenda nie chciał, to trudno. Być może też radnego Pawła Rycki bolą
te konferencje prasowe, niemniej powtórzył, że wszystkie uwagi mieszkańców dzielnicy 
Studziennej i Sudoła zostały uwzględnione. W tamtym czasie nie można było organizować 
spotkań z mieszkańcami, mimo że takie planowano. W piśmie nie było adresu do 
korespondencji i nie można było odpowiedzieć. Uznał, że wszyscy którzy chcieli się 
dowiedzieć, mieli taką możliwość i ta informacja została im udzielona przez urzędników 
wydziału.        

 Radny Mirosław Lenk uznał, że nic by się nie stało, gdyby urząd to opublikował na stronie 
internetowej i w mediach społecznościowych przed wysłaniem do Warszawy. Dodał, że 
podsumowanie zastępcy prezydenta było nie na miejscu.    

 Radny Paweł Rycka przekazał, że żadne konferencje prasowe prezydenta go nie bolą. Niemniej 
jak już to powinny być tam poruszane wszystkie ważne dla mieszkańców sprawy i tym samym 
wnioskuje, aby prezydent w tak istotnych kwestiach także zapraszał Zastępcę Prezydenta 
Miasta Dominika Koniecznego. Zgadza się, że spotkań na żywo nie można było organizować, 
ale konferencje prasową już tak lub przekazać to poprzez raciborskie media. Dodał, że czeka z 
niecierpliwością na te konferencje, bo nie jest to tylko możliwość pokazywania nowych 
projektów, ale też możliwość atakowania konkretnych radnych, grupy radnych.    

 Radna Anna Ronin poprosiła o zakończenie dyskusji.
 Zastępca Przew. RM Michał Szukalski nie widząc innych zgłoszeń zamknął dyskusje w tym 

punkcie obrad i stwierdził, że w tak ważnej i istotnej sprawie jak obwodnica miasta, zapewne 
wszystkie uwagi mieszkańców i radnych zostaną uznane za słuszne. 

 

4. Realizacja inwestycji miejskich i remontów w 2021 r.

 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela przekazała, że 
szczegółowe omówienie inwestycji odbyło się na komisjach, teraz więc poprosiła o ewentualne 
pytania. 

 Radny Marcin Fica zwrócił uwagę, że w materiale jest wyszczególniona kwotowa pozycja – 
plan na 2021 r., brak zaś kwotowej pozycji – plan po zmianach.  

 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela wyjaśniła, że w 
materiale jest, jednakże pozycja – zaawansowanie finansowe/rzeczowe (%). Natomiast 
wszystkie zmiany finansowe są ujęte w uchwale budżetowej, materiał zaś bardziej pokazuje to 
co się dzieje na poszczególnych inwestycjach.   

 Radny Stanisław Borowik przekazał, że po przeanalizowaniu dokumentów mieszkańców ul. 
Wiśniowej doszedł do wniosku, że prezydent nie powinien zajmować tego stanowiska, bo jeżeli
coś obiecuje to trzeba to spełniać, a nie mataczyć i kłamać mieszkańców. Wskazał, że ul. 
Wiśniowa została pokryta asfaltem tylko do numeru 4, dalej są dziury i ludzie urywają wahacze,
bo jest to jedyny dojazd do posesji przy ul. Jagielnia. Wskazał na pismo z 2019 r. podpisane 
przez Zastępcę Prezydenta Miasta Dominika Koniecznego skierowane do jednego z tych 
mieszkańców, gdzie napisano, że w 2020 i 2021 r. droga ta zostanie zrobiona. Dodał, że 
wielokrotnie przejeżdżał tą drogą i odnosząc się do odpowiedzi prezydenta na jego interpelacje, 
że droga ta jest na bieżąco poprawiana, uznał, że tak można kłamać jakieś dzieci w przedszkolu,
a nie osoby dorosłe, które tam mieszkają. Dalej uznał, że kłamstwa i matactwa prezydenta 
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sięgają sufitu, a nawet Himalajów. Dodał, że słowo prezydenta i zastępcy prezydenta miasta 
udzielone na piśmie powinno być później z honorem realizowane. Osoba, która nie spełnia tych 
warunków, to w jego przekonaniu jest niewiarygodna. W 2019 r. pan prezydent napisał, że w 
2020 i 2021 r. droga zostanie zrobiona asfaltem. Dalej przekazał, że trzy razy pisał interpelacje, 
przedstawiając zdjęcia i dokumentacje i pan prezydent Konieczny odpisał, że wystarczy drogę 
utwardzić tłuczniem. Wskazał, że każdy kolejny deszcz zmywa ten piaseczek, dlatego 
mieszkańcy od kilku lat domagają się tej inwestycji. Dodał, że rozmawiał z mieszkańcami i 
ekspertami by uzyskać informacje, ile to może kosztować i doszedł do wniosku, że asfalt nie za 
bardzo jest na teraz bo są tam jeszcze działki na sprzedaż, niemniej uznał, że mieszkańców 
trzeba traktować jednakowo. Dodał, że można to zrobić w tańszy i efektywny sposób. 
Mianowicie trzeba całą tą drogę uzupełnić twardym kamieniem „kliniec”. Wyliczono, że ma to 
kosztować ok. 100.000 zł. Dziwi go więc, że to zadanie nie jest ujęte w tym materiale. Dodał, że
ojciec zawsze mu powtarzał, że jeżeli obiecujesz to spełniaj, jeżeli nie to odwróć się i ze 
wstydem odejdź. Dalej powołał się na sytuację na korytarzu i słowa pana prezydenta 
Koniecznego, że jak będzie za lodowiskiem to będzie droga. Dalej nie chce powtarzać. Uznał 
więc, że jak prezydent będzie traktował dalej tak mieszkańców, mówiąc do radnego, że 
ważniejsze jest lodowisko to nie gratuluje, bo w przyszłych wyborach na tym stołku już pan nie 
usiądzie.          

 Zastępca Prezydenta Dominik Konieczny przekazał, że nie spodziewał się takich słów z ust 
radnego. W swojej wypowiedzi trzy razy zarzucił pan kłamstwo i to jest zarzut oszczerczy. 
Dodał, że nie będzie się odnosił do całego wywodu radnego, ale na tym poprzestanie. Powie 
tylko jedno, że za oszczerstwo trzeba też odpowiadać.    

 Radny Stanisław Borowik wyjaśnił, że powiedział, że pan prezydent skłamał w tym piśmie, że 
jeżeli mataczył i kłamał mieszkańcom z Brzezia, to on to uważa jako kłamstwo. Ma być droga 
asfaltowa, a w odpowiedziach do niego są tylko słowa, że tego się nie da, bo tam jeżdżą 
ciągniki. Uznał więc, że dobrze, aby prezydent poczytał na czym polega kłamstwo, no ale jak 
pan prezydent uważa to możemy się w sądzie spotkać. Powtórzył jeszcze raz, że pan prezydent 
skłamał na piśmie, że pan prezydent dawał nadzieję tym mieszkańcom, a teraz rakiem się 
wycofuje z tych zobowiązań i z tego co podpisał. Są to dokumenty z pana prezydenta 
pieczątkami i podpisami. Więc prezydent wie dokładnie co podpisywał i co obiecywał tym 
mieszkańcom.   

 Radny Henryk Mainusz zapytał czy dla Ocic podjęto już jakąś próbę rozwiązania tematu 
gwałtownych wód opadowych oraz czy mamy już jakiś pomysł na rozwiązanie komunikacji w 
rejonie ulicy Górnej i Dolnej. Wskazał, że już teraz jest problem, aby na tej wąskiej drodze się 
minąć. Uznał więc, że trzeba opracować sensowny plan jednokierunkowego ruch na tej drodze 
albo wymyślić cokolwiek. Dodał, że w okolicach skrzyżowania wybudowano już dom i 
ogrodzenie stoi na linii asfaltu, więc nie ma tam możliwości poprowadzić szerszą drogę. 
Wskazał, że ostatnie nieczystości strażacy zbierali prawie przy ul. Osiedleńczej. Dodał, że nie 
ma tam przepustowości dla większej ilości wody. Wskazał, że słyszał tylko, że jakieś 
opracowanie ma być. Zapytał więc czy podjęto już ten temat.    

 Zastępca Prezydenta Dominik Konieczny w kwestii organizacji ruchu przekazał, że na pewno 
będzie trzeba się z tym zmierzyć, także w kontekście tego, że ruchu samochodowego jest coraz 
więcej z uwagi na kolejne tereny przeznaczane pod zabudowę. Dodał, że dzisiaj tego się nie 
rozwiąże, ale jakieś sensowne rozwiązania zostaną zaproponowane, po przeprowadzeniu badań 
natężenia ruchu. W zakresie zabezpieczenia Ocic przed wodami opadowymi przekazał, że 
zadanie jest wpisane w budżecie. Zostało zlecone opracowanie, niemniej w tym przypadku 
prace projektowe są długotrwałe. Dodał, że wybudowanie krótkiego rowu na ul. Kołłątaja 
wymaga uzyskania pozwolenia wodno – prawnego, a więc są to czasochłonne procedury.  
Pierwszy aspekt to złapanie wód opadowych wzdłuż ul. Dolnej, także tych wód, których można 
się spodziewać od nowo budowanej ul. Greckiej. Ewentualnie rozważana jest budowa 
dodatkowego zbiornika retencyjnego u zbiegu ulic Górnej i Dolnej. Drugą kwestią są wody 
opadowe przy ul. Wiejskiej i Ocickiej. Była już koncepcja, aby to w jakiś sposób uchwycić, ale 
zderzono się z jednym podstawowym problemem dotyczącym własności terenu służącym na 
taki polder. Teren jest bardzo rozdrobniony, a niektóre tereny nie mają uregulowanego stanu 
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prawnego. Dodał, że będą podejmowane próby dalszego rozwiązania tego problemu.        
 Radny Henryk Mainusz wskazał, że jest jeszcze rejon na samym końcu Ocic, przy mostku na ul.

Wiejskiej, gdzie w wyniku opadów grunty rolnicze są mocno podtapiane przez ten ciek wodny. 
Poprosił więc aby i na ten teren spojrzeć i uchronić tego rolnika.    

 Zastępca Prezydenta Dominik Konieczny przekazał, że teren zostanie sprawdzony i ewentualnie
skierowany do odmulenia. 

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) poprosił, aby też nie iść za daleko i nie zwalniać rolników z
odpowiedzialności za swą ziemie. Wskazał, że jest to pewien obraz kultury rolnej, bo teraz 
grunty orze się do samej drogi bez żadnych pasów zabezpieczających. Nie może być tak że 
miasto jest odpowiedzialne za to w jaki sposób wody opadowe mają zostać odprowadzone z 
terenów rolników. Na pewno trzeba im pomagać, ale trzeba mieć na względzie, że musi tu być 
współpraca. To jest ich pole i ich woda i jeżeli wody opadowe przelewają się na drogę, to 
powinni przynajmniej posprzątać. Dodał, że ma świadomość, że teraz podpadł rolnikom, ale tak
jest na świecie. Odnosząc się do odcinka od ul. Kołłątaja do ul. Wrocławskiej to uznał, że tam 
trzeba pilnie rozwiązać problem. Dodał, że ludzie nie chcą drogi jednokierunkowej, ale tam się 
nie da inaczej i być może administracyjnie będzie trzeba to rozwiązać. Wskazał, że tam sytuacja
zapewne jeszcze się skomplikuje, bo obok są sprzedawane działki z linią zabudowy jak ten 
nowy budynek.          

 Radny Henryk Mainusz nie zgodzi się z tym, że tylko rolnicy zawinili w kwestii opadów, bo 
patrząc na zmasowaną zabudowę to nie wszędzie zostało zrobione zgodnie ze sztuka budowlaną
i niektóre posesje nie mają odwodnienia. Uznał, że to później intensyfikuje ten przepływ wody. 

 Zastępca Prezydenta Dominik Konieczny przekazał, że rozwiązanie kwestii wód opadowych w 
sytuacjach nawalnych deszczów jakie ostatnio mają miejsce, nie jest łatwe. Sprawy te miasto 
stara się rozwiązywać, rozmawia się z rolnikami. Dodał, że każde dalej idące działania będą 
wymuszać zabezpieczenia środków i tym samym zgody rady. Dodał, że to co uczyniono w 
Studziennej było dobrym posunięciem. Uznał, że kwestia odpowiedzialności za wody opadowe 
nie jest łatwa, tym bardziej gdy struktura własności jest poszatkowana. Dodał, że dalej będzie to
rozwiązywane i będą prowadzone rozmowy z rolnikami.    

 Radny Paweł Rycka zapytał o zakończenie prac na H2Ostróg. Uznał, że zarówno urząd jak i 
wykonawca był świadomy zakresu prac do wykonania. Dalej zapytał czy urząd będzie starał się 
o odszkodowanie od tej firmy ze względu na utracone dochody. Następnie przekazał, że nadal 
uważa, że była to zła decyzja prezydenta miasta. Dodał, że troszkę jest zaniepokojony, bo jest 
już 5 miesięcy po terminie.      

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy zaapelował na początek o odrobinę szacunku. Dalej wskazał, 
że omawiany dokument przedłożony radnym jest datowany na sierpień br. W sierpniu nie był 
tam zakończony remont. Na dzień dzisiejszy nie jest dokonany odbiór obiektu. Jeżeli radny 
Paweł Rycka jest zainteresowany szczegółowymi informacjami to najlepiej zwrócić się na 
piśmie. Wówczas odpowiedź będzie kompletna. Wskazał jednak, że zaplanowany remont 
obejmował, zaprojektowanie i wykonanie naprawy instalacji. Do przetargu przystąpiły dwie 
firmy. Różnica między ofertami to był 1 tysiąc zł. Zakres był określony w specyfikacji 
zamówienia. Wyłoniono wykonawcę z korzystniejszą ofertą, choć była to firma, która wykonała
wcześniej tą instalację. Dobrze wiemy, że z tą instalacją cały czas były kłopoty. 
Zaproponowano naprawę poprzez wymianę poszczególnych części, co zostało przez inspektora 
nadzoru zaakceptowane. W trakcie realizacji rozpoczęły się problemy wynikające z sytuacji 
epidemicznej i opóźnienia dostaw. Niezależnie od tego po wykonaniu wszystkich prac nie 
uzyskano zamierzonego efektu. W związku z tym należało zmieniać projekt i wykonywać 
kolejne modyfikacje. Sytuacja wyglądała dość kuriozalnie, bo skoro kiedyś instalacja była 
wykonana dobrze, bo wykonano jej odbiór. To po wymianie pomp powinna też pracować 
dobrze i osiągać wszystkie wymagane parametry. Niestety okazało się, że te parametry nie są 
osiągane i była wymagana wymiana rur na rury o większych średnicach, co może wskazywać, 
że tych parametrów po prostu nigdy wcześniej nie osiągano. Być może są gdzieś dokumenty z 
odbioru, które wskazywały, że w dniu odbioru te parametry były zachowane. Na pewno w maju
2018 r. te parametry nie były zachowane. Ze strony OSiR-u są naliczane kary przewidziane w 
umowie, nie wyklucza się też dochodzenia strat wynikających z nie osiągniętych przychodów, 
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ale można o to wystąpić po zakończeniu całości. Na teraz do naprawy pozostał jeszcze jeden 
obiekt. Jeden z parametrów przepływu ciągle jest za mały. Wykonawca zapewnił, że dostarczy 
dodatkową pompę do tego obiegu. Wtedy będzie można dokonać odbioru obiektu i odbioru 
instalacji. Dokonanie odbioru warunkowego mogłoby wiązać się z koniecznością zapłaty 
wykonawcy za prace, a później dochodzenia usunięcia ewentualnych usterek. Dodał, że to 
dyrektor OSiR-u podejmuje ostateczną decyzję o odbiorze. Niemniej przekazał, że on osobiście 
jest przeciwny dokonywaniu odbioru obiektu, który nie spełnia wszystkiego co zakładano w 
projekcie. Aktualnie trwa oczekiwanie na zamówioną pompę. W zakresie terminu to przekazał, 
że nie potrafi odpowiedzieć, kiedy ta pompa dotrze.               

 Radny Paweł Rycka przekazał, że nie był to jakiś odbiór, bo ktoś pod nim się podpisał. Dodał, 
że wspólnie z radnym Michałem Kuliga zadał prezydentowi 14 pytań. Na odpowiedzi czekano 
dłużej niż dwa tygodnie, ale zakres był szeroki i to zrozumiałe. Odpowiedzi otrzymał i 
wszystkie odpowiedzi go satysfakcjonują. Były bardzo krótkie. Na dzisiaj dalej nie wiadomo, 
kiedy będzie otwarty Aquapark. Wcześniej zapowiadano otwarcie Aquaparku na początku 
października. Zapytał więc czy do 15 października uda się go otworzyć.   

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że jeżeli wykonawca dotrzyma swoich 
zobowiązań to jest to realne.  

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) przekazał, że według niektórego przekazu to „wybudował 
bubla”. Przypomniał jednak, że obiekt został wzniesiony w maju 2015 r. i pracował prawie 5 
lat. Istotnie były problemy, ale rocznie obsługiwał ok. 200 tys. mieszkańców. Dodał, że zgadza 
się, że wymagał przebudowy systemu uzdatniania wody. Wskazał, że obiekt został 
zrealizowany zgodnie z dokumentacją projektową i odebrany łącznie z parametrami 
przepływów. Dodał, że będzie zaskoczony, jeżeli zostały odebrane inne przekroje niż w 
dokumentacji projektowej. Takiej sytuacji nie zna. Dzisiaj sytuacja jest prosta, choć nie 
komfortowa. Nie ma odbioru, nie ma pływania. Prezydent tłumaczy to kwestiami 
bezpieczeństwa. Oby jak najszybciej ta inwestycja została zakończona. Wskazał, że 
rzeczywiście opinie na temat tej firmy były niedobre. Wiedział o to on i zapewne też prezydent. 
Nieszczęśliwie stało się, że firma, która nie zaprojektowała tego systemu uzdatniania wody na 
przyszłość, bo projektowała go pod stare przepisy, robi tą modernizację. Życzmy sobie, aby 
basen został jak najszybciej udostępniony mieszkańcom.     

 Wiceprzewodniczący RM. Michał Szukalski nie widząc dalszych zgłoszeń do dyskusji zamknął
przedmiotowy punkt obrad. 

5. Wykonanie budżetu miasta za I półrocze 2021 r.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przekazała, że materiał został szczegółowo 
omówiony i przedyskutowany na trzech komisjach. Dodała, że radni oprócz informacji o 
przebiegu wykonana budżetu miasta za I półrocze 2021 r. otrzymali również informację o 
kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć 
w niej ujętych.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że podatki od nieruchomości wychodzą dobrze. Zapytał 
natomiast czy jest jakieś zagrożenie, gdy chodzi o udziały w podatkach.   

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przekazała, że jeżeli tendencja się nie zmieni to nie
widzi zagrożeń, ponieważ dobrze realizują się udziały od osób prawnych. 

 Wiceprzewodniczący RM. Michał Szukalski z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji 
zamknął przedmiotowy punkt obrad. 

6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały. 

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
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przedmiotowej uchwały.    
 Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały.   
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przedstawiła główne założenia obu projektów 

uchwał w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 r. wraz z autopoprawką.
 Radny Marcin Fica zapytał, czy jest już jakaś konkretna wizja wykorzystania 100.000 zł na 

promocję, a więc na jarmarki, przewodniki, szlaki i ścieżki turystyczne wskazane w pierwszej 
uchwale. Dalej zapytał, dlaczego mają być tak drogie przystanki w miejscach, gdzie nie ma 
centrów przesiadkowych.  

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak w zakresie przystanków przekazała, że kwota 
zabezpieczona w budżecie wynika z kwoty jaką miasto uzyskuje z wpływów za korzystanie z 
przystanków.  W zakresie promocji przekazała, że głównie chodzi tu o jarmark „Pożegnanie 
Lata” i Jarmark Bożonarodzeniowy, choć zadanie w tytule jest szeroko zapisane.

 Radny Marcin Fica zapytał jeszcze co oznaczają wiaty przystankowe o podwyższonym 
standardzie. 

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przekazała, że w tej chwili nie jest wstanie tego 
wyjaśnić, o szczegóły musi zwrócić się do merytorycznego wydziału. Dodała tylko, że zapis ten
nie rodzi konieczności wydatkowania środków w pełnym zakresie. 

 Radny Marcin Fica odnosząc się do autopoprawki zapytał czy kwota 200.000 zł dotyczy 
parkingu przy ul. Sienkiewicza.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak wyjaśniła, że chodzi o plac i parking przy OPS-ie.  
 Radny Mirosław Lenk zgłosił wniosek skierowany do prezydenta miasta, aby podczas prac rady

i komisji nie pozostawiać radnych bez opieki, a szczególnie gdy omawiane są sprawy 
finansowe, więc jeden z prezydentów powinien zawsze być na sali. 

 Wiceprzewodniczący RM. Michał Szukalski z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (18)
Stanisław Borowik, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska,
Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, 
Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (1)
Marcin Fica
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Michał Kuliga, Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXV/501/2021 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok.  

7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała sam projekt 
przedmiotowej uchwały.    

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką.  

 Wiceprzewodniczący RM. Michał Szukalski z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie, jednak w pierwszej kolejności samą autopoprawkę, a dopiero później 

10



ewentualnie łącznie z uchwałą.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia autopoprawki do Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok.
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (19)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Michał Kuliga, Dawid Łomnicki

Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok. wraz z autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (19)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Michał Kuliga, Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXV/502/2021 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok.  

8. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przekazała, że projekt uchwały w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej obejmuje w sobie zmiany wprowadzone obu uchwałami w 
sprawie zmiany budżetu wraz z autopoprawką. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy za pomocą krótkiej prezentacji przedstawił radnym projekt 
budowy tężni. Wskazał, że jest to temat sygnalizowany przez mieszkańców już w kampanii 
wyborczej. Koncepcje jej budowy pojawiały się już wielokrotnie, niemniej po raz pierwszy 
został zgłoszony przez radną Annę Wacławczyk.  W sposób formalny w marcu 2021 r. o 
budowę w Raciborzu tężni zwróciło się szeroko rozumiane środowisko seniorów. Dalej 
wskazał, że miasto dysponuje odpowiednim miejscem w parku przy ul. Warszawskiej, został 
opracowany projekt koncepcyjny i teraz jest potrzebne jedynie zielone światło. Następnie 
przedstawił i omówił wizualizacje projektowanego obiektu wraz z wyznaczonymi miejscami 
parkingowymi.        

 Radna Ludmiła Nowacka przekazała, że popiera tą inicjatywę. Wskazała, że pierwsza tężnia w 
mieście powstała na terenie ZSOMS. Dodała, że z praktycznego punktu widzenia ważny jest 
parking i całodobowe monitorowanie. Wskazała też, że tężnia na obiekcie szkolnym nie do 
końca spełnia swoją funkcjonalną rolę. Dalej uznała, że dobrze też jest określić czy ta nowa 
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tężnia będzie całoroczna, czy też w okresie zimowym będzie zamykana, tak jak dzieje się w 
ZSOMS. Dalej podkreśliła również, że dobrze jest, że ta nowa tężnia będzie zlokalizowana w 
centrum miasta. 

 Radny Piotr Klima zapytał o następujące szczegóły związane z tą inwestycją: kto to 
projektował, za jaką cenę, skąd będzie pobierana solanka i jakie będą jej parametry, jak będzie 
transportowana do Raciborza, jak duży będzie zbiornik podziemny, jak często będzie on 
uzupełniany i wymieniany, jakie będą koszty eksploatacji, jaka jest przewidywana liczba osób 
korzystających, czy pozyskano na to certyfikat, czy jest to kopia istniejącej tężni i będzie można
powiedzieć o jej plusach i minusach.   

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że zakres tych pytań jest na tyle szczegółowy, że 
będzie musiał odpowiedzieć na piśmie. 

 Radny Paweł Rycka przekazał, że cieszy się, że prezydent miasta docenił osobę, która pierwsza 
powiedziała o tężni. Niemniej przypomina sobie otwarcie Parku Jordanowskiego po 
modernizacji na początku kadencji, gdzie wówczas prezydent miasta nie wymienił osoby za tym
stojącej. Uznał więc, że teraz prezydent o takich dobrych pomysłach będzie zawsze pamiętał, 
niezależnie z której strony będą one padać.   

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że jeżeli kogoś pominął to poprosił, aby podać 
nazwisko tej osoby, aby publicznie przeprosić. 

 Radny Paweł Rycka przekazał, że z grzeczności zapyta najpierw tą osobę. Niemniej 
podziękował za tą deklaracje prezydenta.

 Radna Zuzanna Tomaszewska (Ad Vocem) przekazała, że przypomina sobie, że na oficjalnej 
prezentacji na radzie miasta było wymieniona cała grupa osób za tym stająca, łącznie z tą osobą.
Wskazała też, że była to oddolna inicjatywa mieszkańców.   

 Radny Paweł Rycka przekazał, że odnosi się do uroczystości otwarcia Parku Jordanowskiego. 
Dodał, że akurat ta osoba zrobiła bardzo dużo dla tego projektu, a na tym otwarciu o niej 
zapomniano.    

 Radny Henryk Mainusz zwrócił uwagę na literówki na drugim slajdzie.  
 Radny Marcin Fica zwrócił uwagę na brak wystarczających miejsc parkingowych przy parku, 

gdzie ma być zlokalizowana tężnia. Zapytał też czy dla tej inwestycji będzie trzeba wyciąć 
jakieś drzewa w tym parku. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy wskazał, że przy ul. Matejki wzdłuż SP 15 jest parking i 
bywają tam wolne miejsca. Dodatkowo przekazał, że jest propozycja, aby ul. Żeromskiego 
zrobić w całości ulicą jednokierunkową. Dodał, że spotkało się to z aprobatą tamtejszej 
wspólnoty mieszkaniowej, wtedy bez wycinania drzew będzie można część ulicy przeznaczyć 
na parking.

 Radny Marcin Fica zapytał co będzie ze ścieżką rowerową przy ul. Żeromskiego, bo są tam już 
przygotowane zjazdy. Ma też nadzieję, że Zastępcy Prezydenta Dominikowi Koniecznemu uda 
się to zadanie wprowadzić do budżetu jeszcze w tym roku.      

 Radna Anna Ronin przekazała, że nie należy zapominać, że głosowana będzie wieloletnia 
prognoza finansowa, której jednym elementem jest tężnia, bo ma wrażenie, że szuka się 
argumentów na nie. 

 Radny Michał Kuliga wyjaśnił radnej Annie Ronin, że nie są to głosy przeciwne, bo radni 
uważają, że taka tężnia jest potrzebna mieszkańcom.  Co więcej uznał, że w mieście powinna 
się znaleźć jedna duża tężnia w centrum miasta, a na dzielnicach kilka małych.  

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że będzie głosował za. 
 Radna Anna Wacławczyk przekazała, że dla większości mieszkańców naprawdę nie ma 

znaczenia, kto zaczyna jakiś temat, kto go realizuje, a kto go kończy. Dalej uznała, że z tej tężni
zapewne będą korzystać nie tylko seniorzy czy matki z dziećmi, ale wszyscy mieszkańcy z 
problemami dróg oddechowych. Dodała, że też jest zdania, że takie mniejsze tężnie też są 
wszystkim potrzebne.    

 Radny Piotr Klima (Ad Vocem) przekazał, że nikt nie jest przeciwko dbaniu o zdrowie, ale 
radni są za to odpowiedzialni, a wiadomo, jak to bywa z różnymi realizacjami. Z uwagi, że są to
drogie inwestycje, to powinno się to robić na poważnie, z udziałem ekspertów. Dlatego też 
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zadał kilka pytań i nie uzyskał odpowiedzi na żadne. Dodał, że nie ważne, że na dzisiaj jest taka
moda, bo nie można uciekać przed innymi problemami, np. szpitala raciborskiego. Na koniec 
poprosił o 15 minut przerwy.   

 Radny Marcin Fica przekazał, że pytał nie po to, aby tego nie robić, ale pytał konkretnie o 
parkingi i ścieżkę rowerową co też jest tam potrzebne. Dodatkowo wskazał na potrzebę 
wykonania tam przystanku autobusowego komunikacji miejskiej. 

 Radny Mirosław Lenk zgłosił formalny wniosek o zamknięcie tej dyskusji. 
 Wiceprzewodniczący RM Michał Szukalski zarządził głosowanie wniosku formalnego radnego 

Mirosława Lenka, a następnie głosowanie uchwały.
Głosowano wniosek w sprawie:
zamknięcia dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Ludmiła Nowacka
NIEOBECNI (2)
Marian Czerner, Dawid Łomnicki

Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, 
Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Marian Czerner, Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXV/503/2021 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
 

 Radny Henryk Mainusz zgłosił formalny wniosek o 30 minut przerwy.
 Wiceprzewodniczący RM Michał Szukalski zarządził głosowanie wniosku radnego Henryka 

Mainusza.
Głosowano wniosek w sprawie:
o 30 minut przerwy. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (15)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał Kuliga, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, 
Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (4)
Leon Fiołka, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Anna Wacławczyk
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Krystyna Klimaszewska, Ludmiła Nowacka, Zuzanna Tomaszewska
NIEOBECNI (1)
Marian Czerner

Przerwa od godz. 17:55 do godz. 18:25.

9. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXV/504/2021 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Raciborskiemu. 

10. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Miedonia oraz 
Ocice w Raciborzu.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych 
Miedonia oraz Ocice w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXV/505/2021 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostkach 
strukturalnych Miedonia oraz Ocice w Raciborzu. 
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11. Uchwała w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Racibórz na członków 
Raciborskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego.

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że Rada Miasta wskazuje dwóch przedstawicieli do 
Raciborskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego. Wcześniej byli to panowie Tomasz 
Cofała i Marek Cyran. Następnie poprosił o propozycje kandydatów.

 Radny Paweł Rycka zgłosił kandydaturę pana Wiesława Szczygielskiego.
 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że panowie Tomasz Cofała i Marek Cyran wyrazili swój 

akces do kandydowania. Zapytał czy taką wolę wyraził też pan Wiesław Szczygielski.
 Radny Paweł Rycka przekazał, że pan Wiesław Szczygielski wyraził taką wolę. 
 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że zgłoszono więc 3 kandydatów, spośród których 

należy wybrać 2, o wyborze zdecydują kolejne jawne głosowania kandydatów. Wybrani zostaną
ci, którzy uzyskają największa ilość głosów. Następnie zarządził głosowania.    
Głosowano w sprawie:
wyboru Pana Tomasza Cofały na przedstawiciela w Raciborskiej Radzie Działalności Pożytku 
Publicznego. 
Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (10)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał Kuliga, Mirosław
Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Paweł Rycka, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (9)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, 
Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Dawid Łomnicki, Justyna Poznakowska, Anna Szukalska, Michał Szukalski

Głosowano w sprawie:
wyboru Pana Marka Cyrana na przedstawiciela w Raciborskiej Radzie Działalności Pożytku 
Publicznego. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt 
Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (7)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Piotr Klima, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Paweł Rycka, 
Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Michał Kuliga, Ludmiła Nowacka

Głosowano w sprawie:
wyboru Pana Wiesława Szczygielskiego na przedstawiciela w Raciborskiej Radzie Działalności
Pożytku Publicznego. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
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Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że Rada wybrała panów Marka Cyrana i Wiesława 
Szczygielskiego. Następnie zarządził głosowanie uchwały z wybranymi przedstawicielami. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Racibórz na członków 
Raciborskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego (Marek Cyran i Wiesław Szczygielski). 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXV/506/2021 w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta 
Racibórz na członków Raciborskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego.

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu w rejonie ulicy Dębicznej (nr działki 352/197).

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu w rejonie ulicy Dębicznej (nr działki 352/197). 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (1)
Michał Kuliga

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXV/507/2021 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa 
własności działki gruntu położonej w Raciborzu w rejonie ulicy Dębicznej.

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu w rejonie ulicy Dębicznej (nr działki 353/197).

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu w rejonie ulicy Dębicznej (nr działki 353/197). 
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Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXV/508/2021 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa 
własności działki gruntu położonej w Raciborzu w rejonie ulicy Dębicznej.

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu przy ulicy Ocickiej.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu przy ulicy Ocickiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXV/509/2021 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa 
własności działki gruntu położonej w Raciborzu przy ulicy Ocickiej. 

15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu w rejonie ulicy Bojanowskiej.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu w rejonie ulicy Bojanowskiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
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Rada podjęła Uchwałę Nr XXXV/510/2021 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa 
własności działki gruntu położonej w Raciborzu w rejonie ulicy Bojanowskiej. 

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych w 
Raciborzu przy ul. Mariańskiej.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych w 
Raciborzu przy ul. Mariańskiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXV/511/2021 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany 
działek położonych w Raciborzu przy ul. Mariańskiej.

17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Opawskiej 72, 72a i 72b.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy zgłosił wniosek o wycofaniu obu projektów uchwał 
dotyczących zawarcia umowy dzierżawy. Dodał, że w trakcie procedury pojawiły się jeszcze 
inne podmioty i dobrze, aby te kwestie sąsiedzkie omówić jeszcze w terenie.     

 Przew. RM Marian Czerner zgłosił ten wniosek jako wniosek formalny o zmianę porządku 
obrad i wycofanie uchwał z pkt 17 i 18.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że to nic złego, bo dotyczy to wspólnot mieszkaniowych więc 
można doprosić do tych postępowań kolejne wspólnoty. Niemniej, jeżeli ma zostać to jeszcze 
dopracowane to nie widzi przeszkód.     

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy wskazał, że w treści uchwały jest mowa o dwóch 
konkretnych wspólnotach i jeżeli ktoś jeszcze chciałby dołączyć to nie można by tego uczynić. 
Lepiej więc to teraz wycofać. 

 Radny Leon Fiołka wskazał, że wniosek ten powinien być przegłosowany tak jak wniosek o 
zmianę porządku obrad.

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że tak to właśnie zgłosił. Następnie zarządził głosowanie
wniosku formalnego. 
Głosowano wniosek w sprawie:
zmiany porządku obrad i wycofania uchwał z pkt 17 i 18.
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
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Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

Rada wycofała z porządku obrad Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. 
Opawskiej 72, 72a i 72b. - pkt 17.

18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Opawskiej 70-70a.

Rada wycofała z porządku obrad Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. 
Opawskiej 70-70a – pkt 18.

19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych położonych w 
Raciborzu w obrębie Miedonia.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych 
położonych w Raciborzu w obrębie Miedonia. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin,
Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, 
Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXV/512/2021 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
gruntowych położonych w Raciborzu w obrębie Miedonia. 

20. Uchwała w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki opłaty 
za pojemnik o określonej pojemności oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 
jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w 
kompostowniku przydomowym.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Piotr Klima poprosił, aby na dzisiejszej sesji naczelnik Wydziału Komunalnego wyjaśnił
radnym co dalej dzieje się z raciborskim składowiskiem odpadów, jeżeli nie ma tam osoby z 
odpowiednimi uprawnieniami i czy można zatem spodziewać się kar inspektoratu środowiska. 
Dobrze też, aby radni poznali konsekwencje tej niepokojącej sytuacji. 
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 Radny Henryk Mainusz odnosząc się do zapisu rozdziału 2 § 5 gdzie określono opłaty dla 
domków letniskowych lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe, zapytał czy ta opłata będzie odnosiła się również do ogrodów działkowych. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że zrzeszone ogródki działkowe są 
nieruchomościami niezamieszkałymi więc ten punkt ich nie dotyczy.  

 Radny Henryk Mainusz zapytał więc co ukrywa się pod pojęciem „innej nieruchomości 
wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe”. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że ogrody działkowe mają inny status prawny, 
działkowcy nie są właścicielami jak osoba fizyczna, ich działania reguluje osobna ustawa. Jeżeli
zaś właściciel nieruchomości niezamieszkałej urządzi sobie tam teren wykorzystywany na cele 
rekreacyjno-wypoczynkowe to wtedy podlega tej opłacie, podobnie jak domki letniskowe.  

 Radny Henryk Mainusz zapytał, czy gdy domek letniskowy stoi na terenie zrzeszonego ogrodu 
działkowego to ten punkt też go obejmuje.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy potwierdził, że wtedy ta opłata nie ma zastosowania. Pytanie 
czy na zrzeszonych ogrodach działkowych można stawiać domki letniskowe, czy tylko 
zabudowywać zgodnie z regulaminem danego ogrodu. Formalnie nie są to domki letniskowe.

 Radny Henryk Mainusz zapytał czy nie należałoby też przy tej okazji określić opłaty za odbiór 
odpadów zielonych dla działkowiczów, bo była o tym mowa już kilkakrotnie i przyznano się do
winy, że zostało to pominięte.   

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że ma sygnały, że kontenery na odpady zielone zostały 
już zlikwidowane na ogrodach.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że nie wie skąd ta informacja. Dodał, że na 
ogrodzie „Widok” jest pięknie zorganizowany punkt segregacji i zbierania odpadów i w 
podobny sposób jest to organizowane w innych ogrodach. W zakresie odpadów zielonych 
przekazał, że jest w kontakcie z głównym ogrodem w zakresie wspólnego zagospodarowania 
tych odpadów. Niemniej trzeba mieć na uwadze to, że w statucie ogrodów działkowych jest 
zapis, że każdy działkowiec kompostuje u siebie odpady zielone. Uznał więc, że należy to 
przygotować właściwie i do końca roku rozwiązanie na pewno się znajdzie.     

 Przew. RM Marian Czerner zapytał czy prezydent miasta odpowie teraz na pytania radnego 
Piotra Klimy w zakresie składowiska odpadów.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy zaproponował, aby to pozostawić na koniec posiedzenia. 
Dodał, że podjęcie tej uchwały pozwoli wielu urzędnikom na zakończenie długiego dnia pracy. 

 Radny Piotr Klima zwrócił uwagę, że prosił o wypowiedź naczelnika wydziału. 
 Przew. RM Marian Czerner uznał, że prezydent miasta zobowiązał się sam do udzielenia 

odpowiedzi w wolnych wnioskach.  
 Radny Mirosław Lenk uznał, że ważna jest deklaracja prezydenta miasta o rozmowach z 

działkowcami w zakresie odpadów zielonych. Niemniej uznał, że opłaty dla działkowców też są
podnoszone i odbiór odpadów zielonych miasto powinno im zapewnić, pomimo zapisów 
statutowych.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności oraz zwolnienia w części z opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami 
mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w 
kompostowniku przydomowym (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
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Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, 
Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Stanisław Borowik, Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXV/513/2021 w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności oraz zwolnienia w części z opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami 
mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w 
kompostowniku przydomowym.

21. Uchwała w sprawie ustanowienia Medalu Honorowego Miasta Raciborza oraz zasad jego 
nadawania.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały. 

 Radny Jarosław Łęski zapytał, czy jest możliwość maksymalnego odformalizowania 
składanego wniosku, wskazując, że wymaga on wpisania wielu danych osobowych jak adres 
zamieszkania czy miejsce pracy i czy można ograniczyć wniosek do tylko niezbędnych danych. 

 Radny Piotr Klima zwrócił uwagę na nazwę medalu honorowego, która bardziej kojarzy się z 
honorowym obywatelstwem niż z zasłużonym dla miasta. Dodał, że wiele miast stosuje oba 
wyróżnienia. Dalej pytał o przykłady takich medali honorowych w innych miastach oraz 
dlaczego w Komisji Heraldycznej trwało to tak długo. Uznał również, że można by też 
poprawić wygląd i kolorystykę dyplomu. Pytał także dlaczego w tytule uchwały nie ma zwrotu 
„Zasłużony dla Miasta Raciborza”.

 Radna Justyna Henek-Wypior zwróciła uwagę, że wzór medalu, nie jest tożsamy z nazwą 
medalu, co więcej we wzorze oznaki medalu wkradł się błąd ortograficzny, jest 
„ZASŁUZONY” a powinno być „ZASŁUŻONY”.

 Radny Jarosław Łęski zgłosił formalny wniosek, aby odesłać ten projekt uchwały do komisji.  
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że należy mieć świadomość, że to co teraz trafia 

do radnych jest dokumentem przygotowanym 4 lata temu z drobnymi poprawkami zgłoszonymi
przez Komisję Heraldyczną za pierwszym razem. W roku 2019 powędrowało to jeszcze raz do 
komisji i na koniec otrzymaliśmy to co mamy. Przyznał, że szata graficzna nie odpowiada 
obecnym czasom. Dodał, że Komisja Heraldyczna zaopiniowała to co było składane. 
Procedowanie to trwało bardzo długo. Oczywiście można to spróbować poprawić i złożyć 
Komisji Heraldycznej jeszcze raz.      

 Radny Piotr Klima odnosząc się do zapisu § 5 zapytał czy za każdym razem musi być 
powoływany specjalny zespół, czy nie można utworzyć go na stałe. Poprosi też o wskazanie 
jakie inne miasta mają taki nadal honorowy.  

 Przew. RM Marian Czerner wskazał, że w przypadku konieczności uzyskania opinii Komisji 
Heraldycznej może to trwać znów bardzo długo. 

 Kierownik Biura Rady Miasta Leszek Jureczko przekazał, że w 2017 r. nadzór prawny 
wojewody zakwestionował przyjętą zmianę obowiązującej uchwały. Wskazano na potrzebę 
przyjęcia nowej uchwały w oparciu o nowe przepisy. W związku z tym, że chciano utrzymać 
obowiązujący wzór medalu wysłano do Komisji Heraldycznej wniosek z bardzo podobnym 
wzorem i uchwałą. Po dwóch latach uzyskano odpowiedź, że nie może to być tytuł i medal 
„Zasłużony dla Miasta Raciborza” ale tylko medal honorowy. W 2019 r. wysłano poprawiony 
wniosek utrzymując jednak wzór medalu. Przygotowując nową uchwałę posiłkowano się   
instrukcją zamieszczoną na stronie ministerstwa. W naszym przypadku jest to medal honorowy 
i oznaka medalu honorowego, będąca małą przypinką. Po kolejnych dwóch latach uzyskano 
akceptację tego wzoru i uchwały. Dodał, że zmiany daleko idące, związane np. z kształtem 
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medalu będą wymagały na pewno kolejnego wniosku do Komisji Heraldycznej. Dalej wskazał, 
że przy okazji tego medalu uzyskano również akceptację Komisji Heraldycznej w zakresie 
sztandaru miasta i insygniów miasta tj. ozdobnego łańcucha dla prezydenta miasta i 
przewodniczącego rady.     

 Radny Mirosław Lenk przyznał, że procedura rozpoczęła się już w 2017 roku. Warto jednak 
wrócić ten projekt do komisji i spróbować dopracować bez potrzeby wracania do komisji 
heraldycznej.  

 Radny Piotr Klima poprosił o udostępnienie mu korespondencji z komisją heraldyczną. Uznał, 
że niepoważne jest oczekiwanie 4 lata na te uzgodnienia. Dalej zapytał czy w zamiarze jest też 
to, aby pośmiertnie odznaczać i czy osoby niepełnoletnie też mogą być odznaczane. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że jest głosem przeciwnym dla tego wniosku 
formalnego. Sam błąd można poprawić. Jeżeli jednak Rada odeśle tą uchwałę do Komisji 
OKSRiOS to poprosiła tylko o wsparcie Kierownik Biura Rady Miasta.  

 Radna Ludmiła Nowacka uznała, że nie powinno się odsuwać tego daleko w czasie, czekając na
kolejne uzgodnienia, tym bardziej, że wskazywano już osoby, które warto by wyróżnić.

 Przew. RM Marian Czerner uznał, że nic się nie stanie, jeżeli na miesiąc ta uchwała zostanie 
odesłana do komisji oświaty. Uznał, że czas ten pozwoli na uzyskanie wyjaśnień i odpowiedzi 
na zgłoszone uwagi. Dalej zapytał czy radcowie prawni urzędu analizowali ten projekt uchwały.

 Radca Prawny Marek Harz przekazał, że nie opiniował tej uchwały, więc nie może teraz zająć 
stanowiska.

 Radny Piotr Klima przekazał, że w tak ważnych uchwałach ta opinia prawna jest bardzo ważna. 
 Przew. RM Marian Czernej zarządził głosowanie wniosku formalnego.     

Głosowano wniosek w sprawie:
odesłania do Komisji OKSRiOS projektu Uchwała w sprawie ustanowienia Medalu 
Honorowego Miasta Raciborza oraz zasad jego nadawania. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Anna 
Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Zuzanna 
Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik

Rada odesłała do Komisji OKSRiOS projekt Uchwały w sprawie ustanowienia Medalu 
Honorowego Miasta Raciborza oraz zasad jego nadawania. 

22. Uchwała w sprawie podjęcia pilnych działań zmierzających do ratowania Wojewódzkiego 
Szpitala Specjalistycznego nr 3 w Rybniku.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

 Radna Magdalena Kusy przekazała, że troska o zabezpieczenie medyczne dla mieszkańców jest 
jak najbardziej słuszna, niemniej zastanawia ją czy mamy wystarczającą wiedzę na temat 
sytuacji szpitala w Rybniku, aby występować z takim dość ostrym apelem. Być może 
należałoby wystąpić o pisemne wyjaśnienia.

 Radny Piotr Klima przekazał, że tego typu sprawy należy popierać. Dodał, że na komisji 
wyraził swój żal w zakresie walki o nasz szpital. Następnie zapytał prezydenta miasta, dlaczego 
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w tym punkcie obrad komisji salę opuścili wszyscy pracownicy urzędu. 
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że w statucie miasta nie ma zapisów o obowiązku 

przebywania urzędników w trakcie posiedzeń komisji. Dodał, że porządek obrad komisji 
gospodarki został wyczerpany w zakresie uchwał przedkładanych radzie przez prezydenta, a 
temat szpitala to korespondencja skierowana przez jedną radę do drugiej. Poza tym w urzędzie 
nie ma stosownej komórki, która odpowiada za zdrowie.              

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie podjęcia pilnych działań zmierzających do ratowania 
Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego nr 3 w Rybniku. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Zygmunt Kobylak, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXV/514/2021 w sprawie podjęcia pilnych działań zmierzających do 
ratowania Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego nr 3 w Rybniku. 

23. Uchwała w sprawie petycji (sprawy miasta 10 punktów).

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie petycji (sprawy miasta 10 punktów). 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał Kuliga, Mirosław 
Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7)
Leon Fiołka, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk
NIEOBECNI (2)
Stanisław Borowik, Krystyna Klimaszewska

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXV/515/2021 w sprawie petycji. 

24. Uchwała w sprawie petycji (referendum).

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie petycji (referendum). 
Wyniki głosowania
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ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał Kuliga, Mirosław 
Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (1)
Leon Fiołka
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7)
Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk
NIEOBECNI (2)
Stanisław Borowik, Krystyna Klimaszewska

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXV/516/2021 w sprawie petycji. 

25. Uchwała w sprawie petycji (Fundacja Nowe Spektrum).

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie petycji (Fundacja Nowe Spektrum). 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Zygmunt Kobylak, 
Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, 
Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)
Leon Fiołka, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Zuzanna 
Tomaszewska
NIEOBECNI (2)
Stanisław Borowik, Krystyna Klimaszewska

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXV/517/2021 w sprawie petycji. 

26. Uchwała w sprawie petycji (3 dodatkowe punkty).

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie petycji (3 dodatkowe punkty). 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (12)
Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał Kuliga, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (9)
Leon Fiołka, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Ludmiła 
Nowacka, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
NIEOBECNI (2)
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Stanisław Borowik, Krystyna Klimaszewska

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXV/518/2021 w sprawie petycji. 

27. Uchwała w sprawie wniosku.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wniosku. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Zygmunt 
Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, 
Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Stanisław Borowik, Krystyna Klimaszewska

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXV/519/2021 w sprawie wniosku. 

28. Zmiana Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2021 r.

 Radny Jarosław Łęski zapytał czy zwiększenie zakresu jednej z kontroli nie uniemożliwi 
przeprowadzenie pozostałych kontroli przewidzianych planem na ten rok albo czy ewentualnie 
nie będzie to miało wpływu na częstotliwość posiedzeń komisji.

 Przew. RM Marian Czerner zapytał czy jest to pytanie do kogoś konkretnego czy tylko taka 
konkluzja. 

 Radny Jarosław Łęski przekazał, że plan ustala rada, niemniej trudno mu wskazać 
bezpośredniego adresata. Dodał, że jego zdaniem przy obecnej częstotliwości spotkań może być
problem z wykonaniem wszystkich kontroli.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na brak dalszych zgłoszeń zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia zmiany Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2021 r. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (19)
Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Zygmunt Kobylak, Michał 
Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, 
Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Zuzanna Tomaszewska
NIEOBECNI (3)
Stanisław Borowik, Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska

Rada przyjęła zmianę Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2021 rok. 
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29. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta
obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią zał. Nr 2 do protokołu. Następnie 
przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista
omówionych wydarzeń stanowi zał. Nr 3 do protokołu. Na koniec zaprosił wszystkich radnych 
i mieszkańców na spotkania prezydenta miasta z mieszkańcami. Szczegółowy plan spotkań 
zostanie rozwieszony na tablicach ogłoszeniowych oraz umieszczony na stronie internetowej 
miasta.  

30. Wolne wnioski i informacje.

 Przew. RM Marian Czerner na początek poprosił o odpowiedź prezydenta miasta w kwestiach 
dotyczących funkcjonowania składowiska odpadów Zakładu Zagospodarowania Odpadów 
Spółka z o.o. w Raciborzu.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy odpowiadając na wątpliwości radnego Piotra Klimy 
odnoszące się do funkcjonowania składowiska odpadów przekazał, że spółka jako podmiot 
prawa handlowego funkcjonuje bardzo dobrze, ma aktualnie tymczasowy zarząd. Niezależnie 
od niego działa prokurent. Spółka wykonuje umowę podpisaną w ramach partnerstwa 
publiczno-prywatnego. Aktualnie zostało do zrealizowania jeszcze 15 lat umowy. Wszystkie 
działania, które spółka podejmuje są działaniami powtarzalnymi. Nie ma żadnego zagrożenia 
dla funkcjonowania spółki.

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że w pytaniu radnego Piotra Klimy chodziło o 
wskazanie, kto nadzoruje zakres obowiązków środowiskowych w spółce. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że składowisko odpadów, które ma ZZO Spółka z 
o.o. w Raciborzu działa w oparciu o decyzję Marszałka Województwa Śląskiego wydaną 30 
września 2019 r., która zmieniła poprzednio wydaną decyzję z roku 2014 r., która była 
korygowana w 2016 r. Załącznikiem tej decyzji jest instrukcja korzystania ze składowiska. 
Opierając się na tej instrukcji można jasno stwierdzić, że została ona przygotowana w taki 
sposób, że nie jest wypełniony art. 132 ustawy o gospodarowaniu odpadami, który ma 
następujące brzmienie: „Na stanowisku kierownika składowiska odpadów zarządzający 
składowiskiem odpadów zatrudnia osobę posiadającą świadectwo stwierdzające kwalifikacje w 
zakresie gospodarowania odpadami odpowiednie do prowadzonych procesów przetwarzania 
odpadów”. Dalej zwrócił uwagę na sformułowanie „na stanowisku kierownika składowisku 
odpadów zarządzający składowiskiem zatrudnia”. W instrukcji przedłożonej marszałkowi w 
punkcie 5.14 jest wykazana obsługa składowiska. Wymienieni tam są” prezes zarządu, dyrektor 
do spraw technicznych i eksploatacyjnych, kontroler eksploatacji, wagowy, operator robotnik 
brygadzista, operator robotnik i robotnik. Nie ma tam kierownika składowiska odpadów. Więc 
tak naprawdę nic się nie zmieniło, bo takiego stanowiska nie było i aktualnie nie ma. Po to 
został ustanowiony zarząd tymczasowy, aby takie stanowisko utworzyć i zatrudnić tam osobę o 
wymaganych kwalifikacjach.

 Przew. RM Marian Czerner doprecyzowując zacytowane akty prawne przekazał, że aktem 
nadrzędnym nad instrukcją jest ustawa, która mówi, że zarządzający składowiskiem zatrudnia 
osobę posiadającą uprawnienia. Oczywistym jest, że kierownik składowiska prowadzi 
składowisko i w instrukcji nie musi być takiego zapisu. Stosowne uprawnienia wydaje WIOŚ.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że art. 134 ustawy stanowi, że właściwy organ, o 
którym mowa w art. 129 odmawia w drodze decyzji zatwierdzenia instrukcji prowadzenia 
składowiska w przypadku, gdy, tutaj są punkty 1, 2, 3 i 4 który brzmi „kierownik składowiska 
odpadów nie posiada świadectwa stwierdzającego kwalifikacje w zakresie gospodarowania 
odpadami odpowiednie do prowadzonych procesów przetwarzania odpadów”. Czyli jest 
wyraźnie wskazane, że musi być stanowisko o nazwie - kierownik składowiska odpadów i w art
132 i w art. 134. Następnie prostując informacje pana przewodniczącego rady, że uprawnienia 
tego typu wydaje WIOŚ poinformował, że uprawnienia te wydaje Marszałek Województwa.      
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 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że Marszałek formalnie się podpisuje, ale 
odpowiedzialny za to jest WIOŚ. Dalej uznał, że jest to szczegół. Dodał, że kierownik 
składowiska to nie jest stanowisko w firmie czy spółce, ale jest to tytuł, który posiada osoba, 
posiadająca takie uprawnienia. Ta osoba może być zatrudniona w firmie na jakimkolwiek 
innym stanowisku, ale musi posiadać wskazane uprawnienia. Musi tam być taka osoba, która w 
sposób prawidłowy będzie realizować monitoring składowiska, czyli wszystkie zadania 
środowiskowe. Nie musi być utworzonego takiego stanowiska, ale tak się nazywa certyfikat jaki
otrzymuje osoba, które takie uprawnienia zdobędzie.   

 Radny Piotr Klima zapytał o ludzką stronę, pomijając te formalno – prawne. Poza tym dziwi go 
to, że na sali nie ma już prawników. Zapytał więc czy prezydent miasta rozmawiał z prezesem o
swoim zamiarze wobec jego osoby, kiedy to było i jak się odbyło i jakie było zdanie prezesa. 
Dalej przekazał, że boi się, że takie powtarzane ruchy kadrowe sprawią, że pracownicy będą 
wystraszeni i nie będzie im się chciało.

 Radny Mirosław Lenk uznał, że nie stoi w sprzeczności z prawem niezatrudnianie kierownika, 
kiedy prezes na takie uprawnienia. Dodał, że z tego generalnie się korzysta, głównie ze 
względów ekonomicznych. Wskazał, że ponad 80% składowisk w regionie ma jednego 
człowieka z uprawnieniami. Wydaje się więc, że to tłumaczenie zostało przygotowane dzisiaj, 
na potrzeby dyskusji poniedziałkowej. Instrukcja składowiska została zatwierdzona przez 
właściwe organy i nigdy ta sprawa nie była kwestionowana. Wiedza, że tylko prezes spółki ma 
uprawnienia była wiedzą powszechną i gdy kontrole przeprowadza WIOŚ to te dokumenty 
zawsze są kontrolowane.  

 Przew. RM Marian Czerner uznał, że osobą posiadającą tytuł kierownika składowiska odpadów 
może być osoba zatrudniona na innym stanowisku, ale musi mieć uprawnienia. Kontrolerzy w 
czasie kontroli zawsze pytają, kto w imieniu spółki zajmuje się monitoringiem środowiskowym 
składowiska. Uznał, że prezydent całkowicie myli się w tej kwestii.      

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że nie wie, dlaczego z tego wysnuto, że jest to 
przyczyna. Dodał, że aktualnie jest powołany zarząd tymczasowy.  Dodał, że pokazał tylko jak 
funkcjonuje ten podmiot, nie wskazując absolutnie przyczyny. Dodał, że nigdzie nie ma zapisu 
mówiącego, że z kimkolwiek należy podpisać kontrakt na kolejną kadencję. Trudno więc jest 
żądać uzasadnienia dla tej decyzji. Wskazał, że zapis ustawy mówi wyraźnie, że gdy nie ma 
osoby ze stosownymi uprawnieniami, to nie wydaje się zezwolenia, nie mówi natomiast, że to 
przerywa działanie. Na każdą zaistniałą sytuację w podmiocie jest czas na tego uregulowanie. 
Zawsze jest okres przejściowy. Dodał, że przy odwołania prezesa PK były donosy do 
prokuratury. Na dzisiaj okazuje się, że spółka funkcjonuje bardzo dobrze i z powodzeniem 
startuje w przetargu. To samo tyczy się Wodociągów Raciborskich.       

 Przew. RM Marian Czerner zapytał jakie uprawnienia muszą być w PK czy Wodociągach, aby 
te podmioty mogły realizować swoje obowiązki. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że wskazał na przykłady firm, w których zostały 
odwołane władze, okresy przejściowe mijają i wszystko się wyjaśnia. Tak samo będzie z ZZO. 
Jeżeli radni mają wątpliwości to można zwrócić się do Marszałka Województwa albo do WIOŚ.
Dodał, że on jest spokojny o to jak będzie funkcjonował ZZO.  

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że jeżeli spółka prowadzi składowisko to obligatoryjnie 
musi posiadać osobę mającą certyfikat kierownika składowiska odpadów. To znaczy, że musi 
go mieć w trybie ciągłym. W momencie składania wniosku i dalej przez cały czas 
funkcjonowania. Zapytał więc kto w tej chwili jest w stanie podjąć decyzję czy dane odpady na 
składowisko mogą wjechać czy nie, kto ma takie uprawnienia. Wskazał, że kierowanie 
składowiskiem jest specyficznym uprawnieniem środowiskowym. W przypadku, gdy 
przyjeżdża kontrola to zawsze pyta o taką osobę, gdy jej nie ma to w jego ocenie inspekcja 
może zawiesić funkcjonowanie składowiska do czasu aż spółka przedstawi osobę posiadającą te
uprawnienia.        

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że rozumie to tak, że gdy dotychczasowy prezes 
przebywał na urlopie to śmieci na składowisko nie wjeżdżały.  Dodał, że jeżeli przewodniczący 
rady posiada wiedzę, że tak to powinno być zorganizowane to powinien w interesie wszystkich 
mieszkańców złożyć donos, że raciborskie składowisko nie działa zgodnie z prawem.  
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 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że prezydent chce odwrócić rolę, a odpowiedzialność 
jest po stronie prezydenta, który sprawuje nadzór właścicielski nad spółką. Prezydent więc 
powinien dopilnować wszelkich formalności w tym zakresie. Jeżeli pracownik przebywa na 
urlopie to nie oznacza, że nie jest zatrudniony w firmie, a to jest podstawa. Taki pracownik na 
urlopie stawi się w firnie, a teraz kto to ma uczynić. Poprosił, aby prezydent nie mylił tych 
pojęć.  

 Radna Anna Szukalska (Ad Vocem) zapytała czy to na wniosek prezydenta, rada nadzorcza nie 
powołała prezesa Konopki.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że nie składał, żadnego formalnego wniosku. 
 Radna Anna Szukalska zapytała czy był to jakikolwiek wniosek np. ustny, telefoniczny, 

mailowy czy pisemny. Chodzi o to czy to była wola prezydenta.   
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że nie był obecny na posiedzeniu rady nadzorczej. 
 Przew. RM Marian Czerner poprosił o krótkie i rzeczowe odpowiedzi. 
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że aby uniknąć problemów komunikacyjnych, 

poprosił by zwrócić się na piśmie.  
 Radna Anna Szukalska poprosiła prezydenta, aby miał cywilną odwagę.
 Przew. RM Marian Czerner uznał, że nie ma sensu dalej dopytywać. Dodał, że żaden prezes 

związany kontraktem ze spółką nie ma urlopu.   
 Radna Anna Szukalska zapytała co jest powodem, że prezydent miasta nie wskazał do tej pory 

jeszcze RN osoby na stanowisko prezesa tej spółki.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że aktualnie trwają rozmowy z osobami 

zainteresowanymi podjęciem takiej pracy.
 Radna Anna Szukalska zapytała co stało na przeszkodzie, aby te rozmowy prowadzić już kilka 

miesięcy wcześniej, tak aby była ciągłość, aby zabezpieczyć interes spółki. 
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że nie widzi żadnych problemów w 

funkcjonowaniu spółki na dzień dzisiejszy. Spółka funkcjonuje w sposób niezagrożony, 
realizuje swoje zadania, a w stosownym czasie zostanie wybrana przez RN osoba, która będzie 
pełnić obowiązki prezesa.

 Radna Anna Szukalska przekazała, że nie powiedziała, że spółka jest zagrożona, ale zadała inne
pytanie. Natomiast prezydent odpowiada nie na pytanie. Dodała, że pytanie jest proste – co stało
na przeszkodzie, żeby te czynności, które teraz prezydent podejmuje, odbyły się znacznie 
wcześniej.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że musi na to pytanie odpowiedzieć pytaniem. 
Dlaczego radna Anna Szukalska uważa, że te czynności powinny odbyć się wcześniej.       

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że radna Anna Szukalska pytała o strategię działania 
spółki, a prezydent odpowiada, że tej strategii po prostu nie ma. Uznał, że procedowanie w tym 
zakresie wymaga podejmowania działań przez osobę posiadającą odpowiednie uprawnienia.

 Radna Anna Szukalska zapytała czy składowisko, które w tym momencie nie ma osoby z 
uprawnieniami działa zgodnie z prawem.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że tak, działa zgodnie z prawem.   
 Radna Justyna Henek-Wypior przekazała, że w okolicach remontowanego przejazdu w 

Markowicach konieczne jest wymalowanie niewidocznych już przejść dla pieszych. Chodzi o 
skrzyżowanie z ul. Powstańców Śląskich i ul. Olimpijczyka. Dodała, że zabiega o to już od 
sierpnia w Wydziale Dróg Miejskich. Wskazała, że ZDW zareagował szybko, warto więc aby i 
miasto się wykazało.   

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że prace te zostały już zlecone, 
niemniej firma to realizująca ma w harmonogramie także inne zadania. Firma ta jednak dotrze i 
tam, tak szybko jak będzie to tylko możliwe. Dodał, że osobiście sprawdzi na jakim jest to 
etapie. 

 Radna Ludmiła Nowacka odnosząc się do planowanej tężni zwróciła uwagę, że jest to 
inwestycja, niemniej ważne jest później utrzymanie tego obiektu, a co najważniejsze koszty 
osobowe związane z obsługą i monitorowaniem. Drugą sprawą jest konferencja naukowa jaka 
odbywała się w Muzeum, poświęcona współpracy Polsko – Czeskiej. Uznała, że drobnym 
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uchybieniem był brak docenienia i zaproszenia lokalnych środowisk, a więc lokalnego oddziału 
Polskiego Towarzystwa Pedagogicznego czy też pracowników naszej uczelni. Dodała, że tym 
samym frekwencja środowiska lokalnego nie była zbyt duża. Uznała zatem, że warto mieć to na
uwadze w dalszej perspektywie.          

 Radny Piotr Klima wracając do sprawy składowiska przekazał, że dotychczasowy prezes miał 
uprawnienia i była to oszczędność dla firmy, dlatego też była zatwierdzona instrukcja. Uznał, że
prezydent miasta nie ma więc racji. Obecnie w spółce nie ma zarządu. Nie ma też okresu 
przejściowego. W wodociągach też prezesowi kadencja się skończyła, ale tam prezesa rada 
nadzorcza wybierała po 4 miesiącach. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że radny Piotr Klima sprawnie to odczytał, ale 
odniesie się do tego w chwili, gdy otrzyma te uwagi na piśmie. 

 Radny Piotr Klima po raz kolejny zaapelował, aby prezydent miasta nie obrażał radnych. Dodał,
że chciałby usłyszeć też zdanie klubu radnych popierających prezydenta.

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że nie ma takiego obowiązku. Poprosił też, aby 
prezydent miasta nie stosował tego typu uwag w kierunku radnych. 

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że ma wątpliwości czy nadal na sali jest kworum.
 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że na sali jest 15 radnych, jest więc kworum.    
 Radny Marcin Fica przedstawił następujące sprawy: poprosił o przyśpieszenie prac w okolicy 

ronda na ul. Rybnickiej. Wskazał, że firma miała pracować tam od 6:00 do 22:00, dlatego też 
poprosił prezydenta o pilne spotkanie z ZDW i wykonawcą w celu przyśpieszenia tych prac. 
Dodał, że w innych miastach prace trwają po południu, u nas kończą się o 14:00. 
Zaproponował, aby na to spotkanie zaprosić też chętnych radnych. Dalej odnosząc się do 
zmiany organizacji ruchu na ul. Zamkowej i likwidacji tym samym miejsc parkingowych 
przekazał, że teraz zrobił się problem z parkowaniem przy H2Ostróg. Dalej wskazał, że do dróg
samorządowych zgłoszono ul. Kochanowskiego, a nie zgłoszono ul. Babickiej choć jest tam 
projekt, ulica jest dłuższa i bardziej zniszczona. Zapytał kto to wybierał. Dodał, że wie o 
zgłoszeniu wszystkich dróg do „polskiego Ładu” niemniej jest tam bardzo wiele zgłoszeń. 
Następnie odnosząc się do wykonanych tablic historycznych przekazał, że na ul. Szewskiej 
tablica stoi nie w tym miejscu co powinna. Dodał, że nie będzie można tam przejść z 
jakąkolwiek procesją. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że jutro z rana podejmie próby kontaktu z 
dyrektorem ZDW i jeżeli się uda to ustali spotkanie. Wówczas też poinformuje radnych o jego 
dacie. Co do ul. Kochanowskiego to jest to ulica w centrum, mamy tam przedszkole i po 
zrobieniu ul. Bema zniknie stamtąd trylinka. W kwestii tablicy jest to do sprawdzenia i 
dogadania odpowiedniego miejsca. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że był tego inicjatorem, niemniej pewnych elementów nie 
uwzględniono. Zapytał przy okazji, kiedy nastąpi czyszczenie betonów pod tymi tablicami, bo 
już są zardzewiałe. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że poprosi Zastępcę Prezydenta Miasta Dawida 
Wacławczyka o spotkanie z radny Marcinem Ficą, aby wyjaśnić bezpośrednio wszystkie 
wątpliwości.     

 Radny Piotr Klima (Ad Vocem) odpowiadając prezydentowi miasta przekazał, że to prezydent 
na każdej konferencji daje przykład, że o rzeczach ważnych należy czytać z kartki. Dodał, że 
jest to jego grzeczna odpowiedź na niegrzeczne uwagi prezydenta.   

 Radny Paweł Rycka zapytał czy od momentu objęcia funkcji prezydenta miasta, miał prezydent 
jakiekolwiek uwagi do byłego już prezesa Konopki i czy coś prezydenta niepokoiło wcześniej.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że z uwagi, że emocje niepotrzebnie się uwalniają 
to lepiej pozostać w kwestii ZZO w zapytaniach pisemnych i takich też odpowiedziach.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że teraz przez niego nie przemawiają żadne emocje, ale na 
spokojnie pyta. Zwróci się więc na piśmie i poprosił, aby na te pytanie nie odpowiadać poprzez 
konferencje prasowe, ale też na piśmie. Dalej zapytał czy ten kompromis dotyczący budowy 
lodowiska prezydent miasta też uważa za kompromis i że jest to wspólny projekt. Poprosił też, 
aby prezydent miasta już nie powtarzał, że chciał lodowisko za 5 mln zł, ale radni chcieli 
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droższe. Zaproponował też, aby prezydent to uszanował.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że zdania, które padły na spotkaniu z emerytami 

wyszły nijako w ferworze dyskusji i nigdy nie pozwoliłby sobie na takie zdanie na sesji czy na 
konferencji prasowej. Dodał, że będzie się starał, aby taka sytuacja już się nie powtórzyła i by 
zawsze mówić, że jest to nasz wspólny projekt.   

 Radny Paweł Rycka przekazał, że z radnym Michałem Kuligą złożyli interpelację w sprawie 
H2Ostróg następnie odczytał najbardziej nurtujące pytania i odpowiedzi w kontekście tego, że 
w przestrzeni publicznej krążą słowa o tym, że coś musiało być zrobione tam nie tak. Dalej 
uznał, że oczywistą rzeczą jest, że po pewnym czasie trzeba pewne elementy wymienić czy 
naprawić, tak samo jak w samochodzie. Dalej zapytał jakie inwestycje będą prowadzone na ul. 
Srebrnej. Dodał, że pytał prezesa, ale prezydent grzecznie przerwał i nie pozwolił wówczas 
odpowiedzieć. W związku z tym pyta teraz prezydenta, co w tym roku będzie tam zrobione. 
Rada przeznaczyła na to naprawdę duże środki. Uznał, że wszyscy są za tym, aby baza dla 
piłkarzy była jak największa. Zapytał też, kiedy w Raciborzu powstanie boisko ze sztuczną 
nawierzchnią. Dalej przypomniał jak to wszystko się odbywało. Zapytał też czy prezydent zajął 
się wykupem czy zamianą terenów przy ul. Srebrnej. Uznał, że aby do klubu przychodzili 
zawodnicy to musi być tam najlepsza baza w okolicy. Dodał, że zawsze był za piłkarzami.     

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy odnosząc się do kwestii H2Ostróg przekazał, że na pytania 
radnych odniesiono się dość wyczerpująco. Odnośnie porównania do samochodu to wskazał, że 
po kilku latach przeważnie widać kto kupił awaryjny, a kto nie. Dodał, że sam radny Mirosław 
Lenk przekazał dzisiaj, że Aquapark borykał się z kłopotami. W kwestii boiska na ul. Srebrnej 
przekazał, że pierwsze pismo do właścicieli dysponującymi terenami wokół zostało 
wystosowane z początkiem roku 2019. Dalej były mniej sformalizowane kontakty, ze względu 
na delikatność materii.  W zakresie tego co jest szczegółowo planowane do wykonania na ul. 
Srebrnej to najlepiej zwrócić się na piśmie, wówczas na piśmie zostanie przygotowana 
odpowiedź po to by niczego nie pominąć.   

 Radny Paweł Rycka zapytał czy w tym roku rozpoczną się jakieś prace na ul. Srebrnej.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że na pewno rozpoczną się prace dotyczące tego 

obiektu, czyli kwestie projektowe. 
 Radny Paweł Rycka zapytał na jakim etapie jesteśmy z przeniesieniem instalacji do wyrobu 

masy bitumicznej. 
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że decyzja wójta Gminy Lubomia została 

wzruszona i postępowanie wznowiono. Nie ma więc żadnych rozstrzygnięć w tym temacie.
 Radny Paweł Rycka przekazał, że to można raczej odbierać jako krok do tyłu, a nie do przodu.  
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że każdy dzień przybliża nas do rozstrzygnięcia. 
 Radny Paweł Rycka przekazał, że jeszcze raz zwraca się z prośbą, aby umyć blachy wiaduktu 

przy ul. Piaskowej. Dodał, że wie, że nie jest to nasze. Nie chodzi o to, aby był remont, ale o to, 
aby było tam czysto. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że osobiście zajmie się tą sprawą i ma nadzieje, że 
do tygodnia jakieś sensowne rozwiązania radnemu przedstawi.   

 Radny Jarosław Łęski (Ad Vocem) odnosząc się do radnego Pawła Rycki przekazał, że Komisja
Rewizyjna prowadzi obecnie kontrolę budowy H2Ostróg i być może pewna część wątpliwości 
radnego zostanie wyjaśniona poprzez protokół końcowy. Dodał, że chętnie po kontroli opowie 
radnemu o swoich spostrzeżeniach, na pewno to wzbogaci wiedzę. Już na tym etapie może 
powiedzieć, że gdy pyta się o dokumentację, to trzeba zapytać o jaką czy tą sprzed rozpoczęcia 
czy zakończenia inwestycji. Są tam pewne różnice. Zachęca do zainteresowania się potem 
protokołem końcowym Komisji Rewizyjnej. 

 Radny Paweł Rycka przekazał, że z radnym Michałem Kuligą zadał 15 pytań i uzyskał na nie 
odpowiedzi. 

 Radny Leon Fiołka przekazał, że zgadza się z radnym Marcinem Ficą, że remont DW 935 to 
ogromny problem dla miasta, tworzą się tam korki.  Dodał, że myślał, że pojawiająca się tam 
policja będzie pomagać w kierowaniu ruchem w godzinach szczytu, a okazuje się, że 
nieoznakowanym samochodem łapią ludzi przejeżdżających na czerwonym świetle przez plac 
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budowy. Dalej odnosząc się do planów budowy kolejnych małych tężni na dzielnicach wskazał,
że póki co nie ma środków nawet na remont budynku LKS Brzezie, który ma służyć młodzieży 
na dzielnicy. Prosił więc aby o tym również pamiętać. Następnie odnosząc się do słów radnego 
Pawła Rycki o tym, że rada się zgodziła uznał, że należy używać określenia większość w radzie,
bo on osobiście nie chce większego lodowiska ani boiska ze sztuczną murawą.      

 Przew. RM Marian Czerner uznał, że szereg tych uwag odnośnie DW 935 jest skierowana do 
prezydenta miasta, który ma dbać o nasze bezpieczeństwo. Dodał, że ta współpraca z policją 
jest nieodzowna.

 Radna Anna Szukalska zapytała na jakim etapie jest kwestia remontu szatni LKS Brzezie. 
Dodała, że dwa lata temu radni nie byli przeciwni, ale nie zgadzali się, aby to był remont w 
takiej kwocie. Wskazywano, że powinno sporządzić się projekt na tańszą koncepcję. Zapytała 
więc czy zostały podjęte działania, aby ten projekt wykonać. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że jest zdumiony troską radnej 
Anny Szukalskiej o szatnie LKS Brzezie. Dodał, że to poparcie objawiało się tym, że radni 
wykreślili 1 mln zł. i za to mieszkańcy Brzezia są wam dogłębnie wdzięczni. 

 Radna Anna Szukalska przekazała, że jest to złośliwa odpowiedź nie na temat i właśnie 
zastępca prezydenta jest wśród tych osób, które przekazują takie nieprawdziwe informacje. 
Dodała, że można sprawdzić w protokołach o co radni wnioskowali. Od razu też wskazywano, 
że ma to być tańsza inwestycja. Zapytała więc czy cokolwiek w tym kierunku zrobiono.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że w projekcie budżetu była 
zawarta kwota 1 mln zł., która została w całości wycięta przez państwa koalicję. Więc to 
pytanie radna powinna zadać sobie.

 Radna Anna Szukalska przekazała, że to z inicjatywy zastępcy prezydenta powstała koncepcja 
za 2 mln zł. Kolejny raz poprosiła o odpowiedź czy coś w tym zakresie, aby inwestycja została 
zrealizowania w kwocie o połowę mniejszą było uczynione.          

 Przew. RM Marian Czerner uznał, że odpowiedź została już udzielona. Nie zrealizowano nic, 
bo nie było na to środków. Nie ma sensu przerzucać się kolejnymi pytaniami. Zaapelował o 
rzetelne przekazywanie informacji.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że przewodniczący pozwolił na formułę pytanie – 
odpowiedź, a później po pytaniu radnej przewodniczący uniemożliwił odpowiedź zastępcy. 

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że po raz trzeci radni mieli by usłyszeć te same 
odpowiedzi. Dodał, że on prowadzi tą dyskusje i jeżeli coś wprowadził to może to też przerwać.
Szkoda czasu radnych, bo wiemy, że nic nowego w tym zakresie nie zostanie powiedziane. Pan 
prezydent miał okazje dwukrotnie odpowiedzieć już na to pytanie.  

 Radna Anna Szukalska zapytała prezydenta miasta co z Placem Długosza, bo czekamy już 2,5 
roku. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że nie wie na jakiej podstawie przewodniczący 
rady wiedział co jego zastępca chciał powiedzieć. Dodał, że w jego opinii radna Anna 
Szukalska poruszyła kolejny wątek, wskazując, że zastępca był autorem tej koncepcji, a radny 
Mirosław Lenk – poprzedni prezydent miasta zapewne pamięta, że ta koncepcja powstała 
jeszcze za jego kadencji. Uznał więc, że odbieranie głosu na podstawie mniemania 
przewodniczącego jest wielce niestosowne.      

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że nie jest to odbieranie głosu na bazie mniemania, ale 
radna zadawała trzy razy te same pytania nie uzyskując odpowiedzi. Dodał, że nie chce, aby 
radni i mieszkańcy oglądali kabaret, bo Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny 
odpowiada w taki sposób, żeby raczej nie odpowiedzieć, a lekko odbić piłeczkę i urazić radną. 
Dodał, że pytania są proste i odpowiedzi powinny być krótkie. 

 Radna Anna Szukalska przekazała, że można odsłuchać treść odpowiedzi pana Dominika 
Koniecznego na jej pytanie. Dodała, że dokładnie pamięta jaka była forma odpowiedzi. 
Następnie zapytała prezydenta miasta co dalej z Placem Długosza. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że aktualnie trwają rozmowy z potencjalnym 
inwestorem. Inwestor rozważa też rozwiązanie alternatywne, niezależnie od tego urząd też 
prowadzi prace, aby znaleźć stosowne zagospodarowanie tego terenu.   
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 Radna Anna Szukalska przekazała, że w lutym 2019 r. została przedstawiona konkretna 
koncepcja, która skłoniła radnych do wyrażenia ponownej zgody na sprzedaż tego terenu. 
Zapytała więc, czy ta koncepcja jest nadal aktualna.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że potencjalny inwestor oficjalnie jeszcze się nie 
wycofał. 

 Radna Anna Szukalska odnosząc się do chaosu komunikacyjnego i do korków zapytała czy 
prezydent podjął jakiekolwiek działania negocjacyjne, zapobiegawcze, jakieś rozmowy, aby 
wypracować jakiekolwiek możliwości zmniejszenia tych uciążliwości.    

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że mając świadomość działania ZDW, PKP i 
wykonawców jakiekolwiek próby przesuwania terminów wiążą się z tym, że tego typu 
inwestycje mogą być w ogóle niezrealizowane, ponieważ są harmonogramy, rozstrzygnięte 
przetargi. Stąd, jeśli ktoś jego pyta czy odsuwać, przesuwać, wstrzymywać to mówi nie, ale jak 
najszybciej realizować, jak najwięcej remontować i naprawiać.        

 Radna Anna Szukalska przekazała, że tą odpowiedź słyszała już na konferencji, ale to nie jest 
odpowiedź na pytanie. Nikt nie mówi, aby przesuwać, odkładać czy nic nie robić, ale chodzi o 
to czy prezydent podjął jakieś działania by znaleźć jakieś rozwiązanie. Kolejny raz zapytała czy 
prezydent miasta podjął takie działania.   

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że miał okazje rozmawiać z dyrektorem Dyrekcji 
Dróg Krajowych w Katowicach i odpowiedzi były takie, że są to harmonogramy podjęte dużo, 
dużo wcześniej. Dalej to kwestie pogodowe, problemy wykonawców to sprawia, że 
uregulowanie tego jest sprawą rzeczywiście trudną.  Natomiast w kwestiach, które się da 
załatwić to drogi krajowe reagują bardzo szybko. Dodał, że w sytuacji zauważenia problemu ze 
światłami to poprosił o kontakt do nas albo do dróg krajowych. 

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że obecna współpraca odbywa się na zasadzie kija i 
marchewki. Dalej przekazał, że koncepcja dla LKS Brzezie powstała z jego inicjatywy. Nie 
realizowałby jednak tego zadania w tak wielkiej kwocie, niezależnie czy byłby prezydentem czy
nie. Zmierzałby do propozycji, które padały z ust radnych, żeby szukać kompromisu. Zastępca 
Prezydenta Miasta Dominik Konieczny nie szuka tego kompromisu, niepotrzebnie, bo ten 
kompromis można znaleźć. Uznał, że ten problem można rozwiązać polubownie, a nie szukać 
konfrontacji. Dalej odniósł się do słów prezydenta „po wielu latach zastoju” w kontaktach z 
ZDW informując, że od roku 2015 uczyniono bardzo wiele na drogach całego powiatu. Dodał, 
że niektóre prace nadal są prowadzone i dobrze, aby ten kierunek został utrzymany.        

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że w rozmowach z ZDW sami wskazywali, że tak 
niewiele robiono tu wcześniej, a tak wiele robią teraz.  

 Radny Mirosław Lenk przyznał, że te prace ruszyły od roku 2015. Dodał, że sam był 
zaskoczony pracami przy 935 mimo realizowania RDRP. Następnie odnośnie Aquaparku 
przekazał, że zakłada, że radnym odpowiedziano zgodnie z posiadaną wiedzą. Dodał, że na 
temat zmian dokumentacji nie może wiele wypowiedzieć, bo nie budował Aquaparku, od tego 
są specjaliści. Co więcej urząd nie prowadził nadzoru inwestorskiego, ale prowadziła go 
odrębna firma. Dalej odnosząc się do opracowania z czerwca 2018 r. przekazał, że nie zostało 
ono schowane do szafy, ale od razu przekazane do zastępcy prezydenta odpowiedzialnego za 
inwestycje i do skarbnika miasta. Była to duża kwota, więc podjęto decyzję, aby to przeciągać 
dla utrzymania w biegu Aquaparku. Dodał, że świadomość potrzeby zmiany technologii 
uzdatniania wody była i nikt nie robił z tego tajemnicy. Dalej przekazał, że przeraża go narracja 
w mediach pod artykułami, bo jest ona odmienna do naszych rozmów na ten temat. Dodał, że 
stara się wypełniać mandat radnego kulturalnie i życzliwie, raczej jest bardziej skłonny do 
współpracy niż zaczepek. Zaapelował o takie podejście z drugiej strony. Na koniec poruszył 
sprawę opisaną w ostatnich Nowinach. Chodzi o zielony park przy ul. Jana Pawła II, bo 
przeraża go kwota 5 mln zł. niemniej ucieszył się, że zostanie zachowany tam jednak parking. 
Dalej wskazał, że plan przestrzenny dla tego terenu nie zmienił się od wielu lat, choć była próba
jego zmiany. Chodziło o kilka terenów, które miały zapisy dopuszczające obiekty 
wielkopowierzchniowe. Uznał jednak, że tam nie ma sensu lokalizować obiektu 
wielkopowierzchniowego.                

 Radna Ludmiła Nowacka przekazała, że Aquapark był budowany pod funkcje sportowe i 
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rekreacyjne i nadal te funkcje pozostają. Wskazała, że bez pływalni sportowcy z SP 15 nie 
mogą pływać, a szkoła pozyskała też środki na naukę pływania. Dodała, że tracą na tym 
wszyscy. Odnośnie szatni dla LKS Brezie przekazała, że szkoła w Brzeziu nie ma boiska 
przyszkolnego, więc korzystano z tego boiska LKS-u.  Uznała, że ten obiekt jest tam potrzebny,
bo w stosunku do innych dzielnic to oferta Brzezia jest bardzo słaba. Następnie poruszyła 
kwestie nieprzygotowania naszej młodzieży do rozgrywek sportowych na lodzie, ponieważ 
lodowisko organizowane na rynku jest za małe i nie spełnia takiej funkcji. Uznała więc, że 
sprawę lodowiska należy popychać do przodu.         

 Radny Marcin Fica odnosząc się do wypowiedz Ministra Michała Wosia na temat DW 935 
przekazał, że całe szczęście, że nie zaczęto tego remontu od nas, bo przynajmniej te korki u nas 
będą krótsze. Ma też nadzieję, że prezydentowi uda się zorganizować spotkanie w tej sprawie.   

 Radny Eugeniusz Wyglenda odnosząc się do kwestii przejmowania gruntów pod boisko ze 
sztuczną nawierzchnia przekazał, że przy przejmowaniu gruntów w Studziennej pod suchy 
polder było zorganizowanych kilkanaście spotkań z tym właścicielem i wiele propozycji 
zamian, aż w pewnym momencie się zgodził. Uznał, że nie można tylko poprzestać na 
służbowych pismach. Dalej zapytał czy prezydent miasta otrzymał zaproszenie na zebranie w 
OSP Sudół. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy potwierdził, że otrzymał. 
 Radny Eugeniusz Wyglenda zapytał co będzie z kanalizacją przy ul. Hulczyńskiej. Podobno 

GDDKiA nie godzi się, aby kopać w drodze. Przekazał, że dobrze, aby pracownicy 
wodociągów porozmawiali z mieszkańcami, bo mają oni gotowy plan jak to rozwiązać. Uznał, 
że niektóre sprawy wymagają czegoś więcej niż tylko pisania pism. Na koniec porównał pytania
radnych kierowane do prezydenta miasta do pytania skierowanego do Premiera Morawieckiego 
„ile kosztuje chleb”, a zamiast krótkiej odpowiedzi, premier opowiadał o rolnictwie. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że zmobilizuje wodociągi, aby skontaktowały się z
tymi ludźmi by znaleźć rozwiązanie tego problemu. Przyznał, że nie wyniknął on dzisiaj. 
Poprosi więc prezesa wodociągów, aby skontaktował się z radnym. Co do gruntów to 
oczywiście pismo poszło, niemniej stara się załatwić tą delikatną sprawę. 

 Radny Eugeniusz Wyglenda przekazał, że o tych mieszkańcach w Studziennej zapomniano 20 
lat temu. Podobnie było z instalacją gazową.

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że w kwietniu tego roku składał interpelację w sprawie 
szatni na Brzeziu. Następnie zacytował udzieloną wówczas odpowiedź i doprecyzowując 
pytania radnej Anny Szukalskiej zapytał czy padła już propozycja spotkania z tamtą 
społecznością. Jeżeli nie to zobowiązuje się, że takie spotkanie zorganizuje na Brzeziu i zaprosi 
Zastępcę Prezydenta Miasta Dominika Koniecznego. Dodał, że jest to podsumowanie pytania i 
odpowiedzi w tym zakresie.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że 24 września o godz. 10:00 spotkał się z 
prezesem LKS-u w sprawie tego obiektu. 

 Przew. RM Marian Czerner uznał, że można więc było udzielić krótkiej odpowiedzi.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że spotkanie poświęcone było wypracowaniu jak 

najbardziej odchudzonej koncepcji tak aby do niej przekonać radnych. Z drugiej strony chodziło
o znalezienie rozwiązań bardziej doraźnych, jak mają funkcjonować w najbliższych miesiącach.
Prezes zobowiązał się, że przygotuje takie konkretne propozycje, które zostaną ocenione pod 
względem kosztowym i wówczas pojawią się to na sesji w propozycjach zmian w budżecie.       

31. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął XXXV sesję 
Rady Miasta Racibórz, godz. 22:04.                                                                    

  Przewodniczący Rady
                                                                               Marian Czerner

Przygotował: Leszek Jureczko
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